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نماینده ولی فقیه در هرمزگان در بازدید از کتابخانه طالقانی بندرعباس خواستار شد  

ورود صنایع به توسعه سرانه 
فیزیکی کتابخانه های هرمزگان

ریا
/د

عی
زار

ی 
 عل

س:
عک

صفحه 8 را بخوانید

متأسفانه در حوزه مسئولیت های اجتماعی صنایع در بخش فرهنگ به ویژه کتاب و کتابخوانی وضعیت خوبی نداریم
با استفاده از مشارکت صنایع و بنگاه های اقتصادی از محل مسئولیت های اجتماعی

 می توان خلأهایی که در استان به لحاظ کمبود سرانه فیزیکی کتابخانه ها داریم را برطرف کنیم

مدیرکل آموزش و پرورش هرمزگان خبر داد

کسب ۲ مقام برتر 
کشوری در جشنواره 
الگوهای برتر تدریس

1

آموزش قانون شکنی 
و قانون گریزی

استاندار هرمزگان تاکید کرد

لزوم تعیین تکلیف 
اراضی ۲400 هکتاری 

بندر شهید رجایی 
2

8 مصاحبه
یک پرستار در گفتگو با دریا:

پرستار هم از نظر 
جسمی و هم روحی 
به بیمار کمک می کند امین 

زارعی

معاون هماهنگی امور اقتصادی
 استانداری هرمزگان: 

تعاونی های مرزنشینان
 استان فعال می شوند

2

8 یادداشت

 ورودی شهر 
بندرعباس و الِمانی 

که زیبنده نیست! سعیده 
دبیری نژاد

  گروه خبر // مدیرکل آموزش وپرورش 
اســتان هرمزگان از کســب 2 مقام 
از دبیران  برترکشوری توســط ۳نفر 
هرمزگان در جشــنواره الگوهای برتر 

تدریس خبر داد.
  بــه گــزارش خبرنگار دریــا، مدیرکل 
آموزش وپرورش هرمزگان پس از اختتامیه 
جشنواره ملی الگوهای برتر تدریس که در 
سالن اجتماعات دانشگاه بین المللی امام 
خمینی )ره( قزوین برگزار شد؛گفت: 2 مقام 
برتر کشوری دستاورد دبیران هرمزگانی از 
الگوهای برتر تدریس دوره اول متوسطه و 
دوره دوم متوسطه فنی، حرفه ای و کاردانش 

می باشد.
  محمد قویدل افــزود: رتبه اول گروهی 
محور دســت ســازه )ت( الگوهای برتر 
تدریس دوره اول متوســطه و رتبه سوم 

انفرادی رشــته مدیریــت و برنامه ریزی 
خانواده الگوهــای برتر تدریس دوره دوم 
متوســطه فنی، حرفه ای و کاردانش از آن 
هرمزگان شد. قویدل با اشاره به شعار این 
دوره از جشنواره که »معلم توانمند، تعلیم و 
تربیت با کیفیت، نسل امیدبخش« می باشد، 
خاطرنشان کرد: معاونت متوسطه وزارت 
آموزش و پرورش فرصتی فراهم کرده که 
حداکثر معلمان در این رویداد مهم شرکت 

کنند.
  گفتنی اســت، شــکوفه بارانی و سکینه 
محمــدزاده رتبــه اول گروهــی محور 
دست سازه)ت( در جشنواره الگوهای برتر 
تدریس دوره اول متوسطه و مریم سیلانی 
رتبه سوم رشــته مدیریت و برنامه ریزی 
خانواده در دوره دوم متوسطه فنی، حرفه ای 

و کاردانش را کسب کردند.

مدیرکل آموزش و پرورش هرمزگان خبر داد

کسب 2 مقام برترکشوری در جشنواره الگوهای برتر تدریس

مدیرکل آموزش و پرورش هرمزگان خبر داد 

درخشش دانش آموزان هرمزگانی
 در چهل و یکمین مسابقات کشوری فرهنگی، هنری امید فردا 

  گروه خبــر //  محمد قویدل با اعلام این خبر 
یکمین دوره مســابقات  و  خوش گفت: چهل 
فرهنگی، هنری دانش آموزان سراسر کشور به 
میزبانی اردوگاه شهید باهنر تهران برگزار شد که 
استان هرمزگان با کسب ۱۷ عنوان برتر خوش 

درخشید. 
   به گزارش خبرنگار دریا؛ مدیرکل آموزش وپرورش 
هرمزگان خاطرنشان گرد: در این دوره از مسابقات 
دانش آموزان مدارس دکتر حســابی و زینبیه میناب 
به ترتیب در رشته سرود پسران و دختران در سطح 

کشور حائز مقام اول شدند. 

   قویدل در ادامه گفت: مدارس شــهید برخورداری، 
شهید اسدالله رئیسی و آیت الله خامنه ای از ناحیه یک 
بندرعباس و مدارس دخترانه اندیشه و الغدیر از منطقه 
کیش با پشــت سر گذاشتن سایر رقبای کشوری در 
بخش نقاشــی همگانی مقام برگزیده چهل و یکمین 
مسابقات فرهنگی، هنری امید فردا را کسب نمودند. 

 وی اظهار داشت: انگشــتان هنرمند دانش آموزان 
عرفان خوش کام و الینــا بحرینی از مدارس آیت الله 
خامنه ای و حضرت فاطمه شهرستان حاجی آباد در 
رشته گلیم بافی افتخار آفرید و مقام اول این دوره از 

مسابقات را به ارمغان آورد. 

  قویدل در پایان یادآور گردید: حانیه شــجاعی و 
ســیده زهرا موسوی از شهرســتان های بندرلنگه و 
میناب در رشــته شعر، محمد ایمانی و یگانه حاتمی 
از شهرستان های قشم و ناحیه دو بندرعباس و مریم 
ذاکری نژاد، مبینا ســرپاکه و نرگس معینی به ترتیب 
از شهرســتان های میناب، ناحیــه دو بندرعباس و 
حاجی آباد از دیگر افتخار آفرینان استان در رشته های 
ساخت وب سایت، ویدئوکست و نماهنگ بودند که 
جا دارد از تمامی مربیان و مدیران مدارس به جهت 
رشــد و معرفی این استعدادهای درخشان به جامعه 

هنری استان تقدیر نمود.

بازتاب گزارش های روزنامه دریا؛ 

طلسم پیاده رو بلوار معلم با دستور شهردار بندرعباس شکست
صفحه 2 را بخوانید

2 سرمقاله

برادر ارجمند و گرامی جناب آقای وحید تهمتن
عضو محترم هیئت نمایندگان و رئیس کمیسیون صنعت و نفت اتاق بازرگانی هرمزگان

با نهایت تاثر و تالم درگذشت ابوی گرامیتان را خدمت حضرتعالی 
و خانواده محترمتان تسلیت عرض نموده و از درگاه خداوند سبحان

 برای آن عزیز سفر کرده رحمت واسعه و علو درجات 
و برای حضرتعالی و بازماندگان آن بیت شریف صبر جمیل مسالت دارد

اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی هرمزگان

  گــروه خبر // ناظر گمــرکات هرمزگان گفت: 
گمرکات این اســتان با 2۹ میلیون و ۴۴۹ هزار 
تن مبادلات تجاری به ارزش ۱۸ میلیارد و ۹۷۷ 
 میلیون دلار در هفت ماهه امسال رتبه نخست 

به دست آورد. 
  حســین سعیدی اعلام کرد: در بین ۳۱ استان کشور 
بیش ترین مبــادلات تجاری کشــور در هفت ماهه 

ســال جاری از طریق گمرکات استان هرمزگان با 2۹ 
میلیون و ۴۴۹ هــزار تن کالا به ارزش ۱۸ میلیارد و 
۹۷۷ میلیون دلار انجام شد که 2۹.۳۳ درصد از وزن 
و 2۹.۴۹ درصد از ارزش کل مبادلات تجاری کشور 

را شامل می شود.
  وی ادامه داد: در این مدت گمرکات استان هرمزگان 
با صادرات ۶ میلیارد و ۶۳۰ میلیون دلار و ۱2 میلیارد 

و ۳۴۷ میلیون دلار رتبه نخســت مبادلات تجاری 
کشور را به خود اختصاص داد.

  بــه گــزارش ایرنا؛  ناظــر گمــرکات هرمزگان، 
میــزان درآمــد گمرکات اســتان در ایــن مدت را 
۳۸۱ هــزار و ۵۹۰ میلیــارد ریال عنــوان کرد که 
 نسبت به مدت مشابه ســال قبل ۵۹ درصد افزایش 

داشته است.

هرمزگان حائز رتبه نخست گمرکات کشور شد

علی 
زارعی



پشت پرده سیاست 

غروب خودخواسته »افق« 
موج واکنش ها به تغییرات در برنامه »به افق فلسطین« که توانسته بود چهرهایی با گرایش های مختلف را حول موضوع فلسطین متحد 
کند، ادامه دارد. سید محمود رضوی نوشت:این قدر درگیر خالص سازی می شوند که در اشتراک حداکثری یکدیگر را تحمل نمی کنند! 
برنامه »به افق فلســطین« که از روزهای ابتدایی جنگ غزه روی آنتن شــبکه افق می رفت و توانسته بود با ادبیات و نگاهی جدید 
مخاطبان زیادی جذب کند، به یک باره دچار شوک شد. آن طور که در خبرها آمده است  این برنامه که با ایده تیم »اوج« بالا آمده بود 
و سعی می کرد با دعوت از چهره هایی از سلایق مختلف از زاویه متفاوت درباره وقایع و تحولات در سرزمین های اشغالی صحبت کند، 
از فهرست برنامه ها حذف شد. در همین باره مهدی عرفاتی، سردبیر و سایر عوامل  این برنامه در توئیتر طی پیامی مشترک نوشتند: 
»مدیریت شبکه افق تصمیم گرفت برنامه »به افق فلسطین« از شنبه 2۰ آبان ماه با گروه دیگری ادامه پیدا کند. تیم طراح و تهیه برنامه 
در سازمان اوج به این تصمیم احترام می گذارد.« در این میان برخی رسانه ها گمانه هایی درباره چرایی کنار گذاشته شدن تیم »اوج« 
از »به افق فلســطین«  مطرح کردند. به عنوان نمونه منیبان در گزارشی مدعی شد: »اعضای تیم به افق غزه اواسط هفته گذشته در 
دانشگاه تهران از محمدجواد ظریف، وزیر سابق امور خارجه درخواست حضور در برنامه می کنند. قرار می شود شنبه ظریف مهمان 
برنامه باشد اما جمعه این برنامه لغو می شود و شنبه تیم برنامه به افق غزه تغییر می کند.« به هر روی اما این خبر  واکنش شمار زیادی 
از کاربران و کارشناسان را به همراه داشت. پرویز امینی جامعه شناس از این موضوع به صراحت انتقاد کرد و نوشت: »انسان متحیر 
می شود که چگونه می توان در این شرایط و وضعیت بی اندازه سرنوشت ساز، با رسانه چنین برخوردی کرد. این برخورد با رسانه 
خود یک نشانه ای است که چرا دیگران الجزیره دارند و ما بوق داریم.« حامد عسگری نیز در این باره نوشت: »برنامه ای که بعد از 
سال ها با یه جمع رنگارنگ و با سلیقه های مختلف و با یک هدف دور هم جمع شده بودند و انصافا کاری کردند کارستان ... و خب 
همون جوری که می شد حدس زد؛ بعد کش و قوس های فراوان خبر رسید امشب برنامه جمع شد... به قول عبدا... اون خانم جلسه ای 
برنده شد.« واکنش ها اما پای رئیس سیمای ملی را به این ماجرا باز کرد و پیمان جبلی درباره تغییر تیم محتوای »به افق فلسطین«: 
»دوستان در حال بررسی موضوع هستند.« شبکه افق نیز در اطلاعیه توپ را در زمین تیم اوج انداخت و اعلام کرد: »حال که پس از 
چهار هفته تلاش شبانه روزی و سخت و قابل تحسین، تیم محترم تولید این  برنامه خود تصمیم به توقف تولید گرفته اند، شبکه افق با 
هدف حفظ این ارزش افزوده رسانه ای در موضوع فلسطین و برای ادامه تولید این برنامه از تیمی جدید و حرفه ای بهره خواهد برد.«  
با این حال محمد علی ابطحی نیز نوشت:برنامه سازان متفاوت به افق فلسطین هم کنار گذاشته شدند.باز هم معلوم شد که مملکت به 
صورت خالص مال آن جور حزب اللهیاست که خانمه میگفت.سید محمود رضوی، مشاور محمدباقر قالیباف رئیس مجلس در توئیتی 
با هشتگ »به افق فلسطین« نوشت: یک بار به عزیزی عرض کردم آن طرف درحداقل اشتراکات با هم اتحاد و کار می کنند اما این 
طرف این قدر درگیر »خالص سازی« می شوند که در اشتراک حداکثری یکدیگر را تحمل نمی کنند! این غم بزرگی است که بگویند  
شبکه وابسته به یک نهاد انقلابی، سازمان برنامه ساز همان نهاد را تحمل نکرد! محمد زعیم زاده، روزنامه نگار نیز نوشت: می دانید چرا 
ما الجزیره نداریم؟ به این مثال توجه کنید؛ برنامه به افق فلسطین تلاشی بود با همین نگاه، حاصل ایده درست و پرداخت خوب، عمر 
تیم طراح و محتوایی آن آقایان شهیدی فر و عرفاتی و... به یک ماه هم نرسید و رسماً تمام شد، تیمی که نشان داد محتوا سلطان است 
و حتی اگر در یک شبکه کم بیننده اصول حرفه ای رسانه ای رعایت شود و محتوا سرجایش باشد می توان حرف جدی زد و مخاطب 
هم داشت، آن ایده فعلا هایجک شده است و برنامه به جمعی سپرده شده که قبل از ۷ اکتبر افق را به قعر جدول مخاطبان سیما رسانده 

بودند ... دوست دارید الجزیره داشته باشیم؟ فعلًا در افق محو شوید. / خراسان
تازه های مطبوعات

اعتماد  - گروهی از تحلیلگران معتقدند در این انتخابات شورای نگهبان تلاش خواهد کرد، لباس پلیس خوب را به تن کند 
و با دیدگاهی ایجابی، روند بازگشت برخی ردصلاحیت شدگان به عرصه انتخابات را فراهم سازد. مبتنی بر این مدل تحلیلی، 
شورای نگهبان، زمینه بازگشت برخی اسامی برجسته به انتخابات را فراهم می کند تا درنهایت افکار عمومی با این ذهنیت که 

گشایشی نسبی در روند احراز صلاحیت ها ایجاد شده مهیای حضور در انتخابات شوند.
جوان - بخشی از بی اعتمادی مردم نسبت به نظام در میان توده های حامی اصلاح طلبان است که باید به عنوان دستاورد و 
موفقیت اصلاح طلبان ثبت شود و اصلاح طلبان نباید این جریان سازی خود را و این دستاورد خود را نادیده بگیرند! سال ها 
تلاش کرده اند روایت های رســمی را دروغ بدانند و شواهدی دال بر دروغگویی نظام منتشر کنند، حالا تقصیر نظام است که 
اخبار رسمی باور نمی شود؟ در همان ماجرای مرگ مهسا امینی چقدر اصلاح طلبان دروغ گفتند و حتی وقتی اسناد عدم ضرب 

و شتم مهسا منتشر شد، سانسور کردند و بر طبل قتل مهسا امینی کوبیدند؟
انعکاس

فردا نیوز نوشت:  روحانی با افزایش تحرکات سیاسی می خواهد طیف های نزدیک به خود چه در میان اعتدالی ها و چه در 
میان اصلاح طلبان را تقویت کند تا بتوانند وارد مجلس شوند، به موازات هم خودش وارد خبرگان شود. برای پیشبرد این هدف 
البته افراد دیگری مانند محمدجواد ظریف به کمک او آمده اند و می بینیم که ظریف هم به موازات روحانی مشغول فعالیت است و 
مدام سخنرانی می کند و از قضا سعی می کند حرف هایی جنجالی بزند تا دیده شود. برخی می گویند روحانی در پی این تحرکات 

و اقدامات، هدفی بلندمدت  را دنبال می کند و می خواهد خود را برای ریاست جمهوری ۱۴۰۴ آماده کند.

مسيرهای متفرقه آرامستان بندرعباس 
مسدود شد

  گروه خبر // رئیس سازمان مدیریت آرامستان شهرداری بندرعباس 
 از مســدود نمودن مسیرهای متفرقه به بهشــت زهرا )س( خبر داد. 
به گزارش خبرنگار دریا؛ امید کاردانی در این ارتباط اظهار کرد: یکی از 
مهم ترین دغدغه ها محصور نمودن محدوده آرامستان بندرعباس بوده 
که جز معدود آرامستان های موجود در کشور است که محصور نشده 
است.وی با اشاره به اینکه در این زمینه نیازمند حمایت استاندار هرمزگان 
هستیم تا شاهد اتفاقات بهتری در خصوص محصور نمودن آرامستان 
شهرمان باشیم، افزود: با توجه به وسعت آرامستان برای اجرای پروژه 
محصور نمودن بهشت زهرا )س( نیازمند بودجه کافی می باشیم تا ارائه ی 
خدمات بهینه به شهروندان در مسیر خوبی قرار بگیرد. کاردانی ادامه داد: 
در راستای جلوگیری از تردد خودروها از مسیرهای متفرقه به محیط 
آرامستان پس از شناسایی و ارزیابی واحد حراست، مسیرها مسدود 
شده است. رئیس سازمان مدیریت آرامستان شهرداری بندرعباس در 
پایان گفت: این اقدام با هدف بالابردن امنیت محیط بهشت زهرا )س( 
برای آســایش زائران اهل قبور و جلوگیری از خطرات احتمالی برای 

کارکنان و شهروندان گرامی صورت پذیرفته است.
طی مراسمی:

 تعداد ۴۲ خودرو سبک و سنگين 
به دهياری های هرمزگان تحویل شد

  گروه خبر // مدیرکل امور روســتایی و شوراهای استانداری 
هرمزگان گفت: ۴2 خودرو سبک، نیمه سنگین و سنگین در قالب 
طرح های درآمدزا به دهیاری های اســتان هرمزگان تحویل داده 
شدند. به گزارش خبرنگار دریا، نرگس غلامپور در حاشیه مراسم 
تحویل این خودروها اظهار داشت: تعداد ۴2 خودرو وانت، کامیونت 
و لودر در حوزه عمرانی و خدماتی در قالب طرح های درآمدزا و 
با تسهیلات بانکی خریداری و تحویل دهیاران مشارکت کننده در 
این طرح شد. وی افزود: این خودرو به اعتباری بالغ بر ۷۸۷ میلیارد 
ریال که ۱۰ درصد آن ســهم آورده دهیاری و ۹۰ درصد از محل 
تسهیلات درآمدزای پست بانک تامین شده است. وی گفت: تعداد 
۹ لودر، ۶ کامیونت، 2۷ وانت در فاز نخست این طرح به دهیاران 
مشــارکت کننده تحویل داده شد.غلامپور خاطر نشان کرد: در فاز 
بعدی طرح های درآمدزای دهیاری ها با تمرکز بر حوزه گردشگری، 
کشاورزی و راه اندازی واحد های تولیدی و خدماتی است. تحویل 
ماشــین آلات دهیاری ها در مراسمی به صورت نمادین در محل 
استانداری هرمزگان و با حضور مدیرکل فنی، امور عمرانی و حمل 
و نقل و ترافیک اســتانداری، مدیرکل امور روستایی و شوراهای 

استانداری و مدیرعامل پست بانک استان انجام شد.
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سرمقاله

 وقتی به اقدامات مسئولان بطور دقیق توجه کنیم و پاسکاری 
مسئولیت ها را به همدیگر تجزیه و تحلیل کنیم، متوجه می شویم 
که گاهی آنها باعث آموزش قانون شــکنی و قانون گریزی و... 
هستند که به چند مورد از آنها اشاره می کنم. در حوزه آموزش 
رانندگــی که اولا باید گفت یک شــخص با ده پانزده جلســه 
آموزش، راننده نمی شــود وآموزش رعایت قوانین بایستی از 
کودکی و دانش آموزی و در مدرسه و خانواده شروع شود که به 
آن مقاطع توجهی نمی شود. در زمانی که شخص برای آموزش 
رانندگــی ثبت نام می کند، هم آموزش ها ابتر اســت. آموزش 
گیرنده در کتاب راهنمایی و رانندگی می خواند که بایستی از بین 
خطوط رانندگی کند و در پشــت خطوط در چهارراه ها ایست 
کند و به خطوط عابرپیاده توجه کند که متاسفانه در شهری مانند 
بندرعباس بسیاری از خیابان ها و بلوارها و معابر فاقد این خطوط 
هستند و آموزش ها ابتر می ماند و آموزش گیرنده یاد می گیرد 
که این خطوط مهم نیستند که اگر مهم بودند، بطور حتم بایستی 
خط کشــی می شد. دانش آموزان هم که اگر آموزش استفاده از 
خطوط عابرپیاده می بینند، بازهم مشاهده می کنند که خطوطی 
وجــود ندارد. از طرفی دیگر بدلیل ضعف مســئولان در فراهم 
کردن سرویس مدارس و گرانی سرویس مدارس که باعث شد 
برخی دانش آموزان با موتورسیکلت رفت وآمد کنند که دو و سه 
نفری سوار یک دستگاه موتورسیکلت می شوند که برخی از آنها 
فاقد پلاک و چراغ و... هستند ودانش آموزان هم که گواهینامه 
ندارند ودر مسیرخلاف وبدون توجه به چراغ قرمز راهنمایی و 
رانندگی و... می رانند وبه مدرســه می روند وبرمی گردند و این 
فرهنگ قانون شکنی و قانون گریزی در آنها نهادینه می شود. از 
طرفی دیگر شــهروندانی که برای امورات اداری شان به ادارات 
وســازمان های مختلف مراجعه می کنند و امورات شان بخوبی 
انجام نمی شود و مجبور می شوند پارتی پیدا کنند ویا رشوه دهند 
تا امورات شان زودتر انجام شود. این وضعیت باعث شده است که 
برخی شهروندان تصور داشته باشند که تا رشوه ندهند و به قول 
خودشان پول و پارتی )بند پ( نداشته باشند، امورات شان انجام 
نمی شود که نیاز به برخورد با متخلفان و اعلام عمومی است تا 
عبرتی باشد برای کسانی که می خواهند با دریافت رشوه، امورات 
مردم را انجــام دهند وفکر نمی کنند که آنها حقوق می گیرند تا 
همین امورات را انجام دهند. در بخش های مختلف که کم کاری 
وجود دارد، باعث می شــود برخی ها قانون گریزی را درپیش 

گیرند که بایستی در این حوزه تدابیر لازم اتخاذ گردد.
  علی زارعی

آموزش قانون شکنی و قانون گریزی

استاندار هرمزگان تاکید کرد

لزوم تعیین تکلیف اراضی 2400 هکتاری بندر شهید رجایی
  گروه خبر // اســتاندار هرمزگان بر لزوم 
تعیین تکلیف و الحاق اراضی 2۴00 هکتاری 
پس کرانه بندر شهید رجایی برای افزایش 

حجم سرمایه گذاری خارجی تاکید کرد. 
  به گزارش خبرنگار دریا، مهدی دوستی استاندار 
هرمزگان در نشست با اعضای کمیسیون عمران 
هیات دولت اظهار داشت: یکی از مباحث اصلی 
بحث الحاق اراضی 2۴۰۰ هکتاری پس کرانه 
بندر شــهید رجایی اســت. وی افزود: الحاق 
این زمین ها می تواند زمینه ســاز ایجاد توسعه 
اقتصادی و ایجاد کریدورهای بین المللی شود، 
باید اراده ملی در این زمینه وجود داشته باشد تا 
بتوان جاذبه سرمایه گذاری در این منطقه برای 

کشورهای خارجی ایجاد کرد. 
اســتاندار هرمزگان گفت: مسئله مهم دیگر در 
حوزه بنادر استان مسئله لایروبی این بنادر است 

استان حدود ۷2 بندر دارد که نیازمند لایروبی 
و ساماندهی هستند تا در نتیجه آن شاهد ارتقا 

ظرفیت و افزایش بهره وری باشیم.   
  وی تصریح عدم ســاماندهی و لایروبی بنادر 
سبب غیر اقتصادی شدن تجارت و حمل و نقل 
می شود. وی عنوان کرد: یک بسته ۶ میلیون و 
دویست هزار مترمکعب برآورد لایروبی اولیه 
داریم که استان به انجام آن نیازمند است و تقاضا 

داریم در این زمینه کمک شود. 
  نماینــده عالی دولت در هرمزگان گفت: یکی 
دیگر از مسائل مهم معطل ماندن طرح نهضت 
ملی مسکن در جزایر قشم و کیش است بایستی 
برای این امر راهکاری پیدا شــود تا بلاتکلیفی 
مردم در این جزایر نیز پایان یابد. وی ادامه داد: 
۱2۰ کیلومتر راه فرعی و ۱۰۰ کیلومتر بهسازی 
مســیر در انتظار تامین حدود ۱۰ هزار تن قیر 

هستند تا مسئله آسفالت این 22۰ کیلومتر انجام 
و در ســفر رئیس جمهور مــورد بهره برداری 
قرار گیرد. دوســتی گفت: یکی از فســادهای 
موجود مسئله بارنامه صوری و سیستم سنتی 
صدور بارنامه است که ســبب می شود حجم 
قابل توجهی سوخت در اســتان قاچاق شود 
 و لازم اســت برای این مسئله راهکار مناسبی 

اندیشیده شود. 
  استاندار هرمزگان گفت: در غرب بندرعباس 
روزانه بالغ بر 2۰ هزار نفر به محل کار می روند 
و به دنبال این هســتیم بــرای کاهش تردد در 
این مسیر قطارهای اتوبوسی ایجاد کنیم تا این 

مشکل حل شود. 
  در ادامه این نشســت مدیران دســتگاه هاي 
اجرایي مرتبط گــزارش کاملي از روند اجراي 

طرح هاي عمراني ارائه کردند.

معاون   // گــروه خبــر    
اقتصادی  امــور  هماهنگی 
از  هرمزگان  اســتانداری 
بررسی مشکلات تعاونی های 
مرزنشــینان در اســتان خبر داد و گفــت: تعاونی های 

مرزنشینان استان فعال می شوند.
  به گزارش خبرنگار دریا، عادل شهرزاد معاون هماهنگی امور 
اقتصادی استانداری هرمزگان در گفت و گویی رسانه ای با اشاره 
به سیاســت های دولت برای ارتقای سطح معیشت مرزنشینان، 

اظهارداشت: تعاونی های مرزنشینان از دهه ۸۰ تشکیل شدند اما 
با توجه به مســائل و مشکلاتی که در حوزه مدیریتی داشتند با 

موانعی در طی مسیر روبرو شدند و رو به تعطیلی گذاشتند.
  وی افزود: بر اســاس آسیب شناســی هایی که انجام دادیم دو 
مشکل عمده در مسیر تعاونی های مرزنشینان شناسایی شد که 
شامل دیون معوقه مالیاتی و بحث بسته شدن حساب های بانکی 
تعاونی هــا بود از این رو بررســی ها و پیگیری ها برای رفع این 
آسیب ها را در دستورکار قرار دادیم.شهرزاد با بیان اینکه در دو 
سال گذشته مطالعه جامعی برروی تعاونی های مرزنشینان انجام 

شده است، گفت: مسائل و مشکلات تعاونی ها تک به تک و مورد 
به مورد احصا شده و طی هماهنگی هایی که با شورای هماهنگی 
بانک های اســتان و اداره کل امور مالیاتی انجام شــده است در 

تلاش هستیم تا تعاونی های مرزنشینان را دوباره احیا کنیم.
  معاون استاندار هرمزگان خاطرنشان کرد: بنا داریم تا پایان سال 
۱۴۰2، حدود ۷ تعاونی قابل احیا را که از لحاظ مدیریتی قابلیت 
پاســخگویی به اعضا را دارند مجددا راه اندازی کنیم و طی سال 
آینده و ســنوات پیش رو نیز قطعا برای احیای باقی تعاونی های 

مرزنشینان اقدام خواهد شد.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری هرمزگان: 

تعاونی های مرزنشینان استان فعال می شوند

  گروه خبر // مدیرکل نوســازی، توسعه و 
تجهیز مدارس استان هرمزگان از کسب رتبه 
نخســت این اداره کل در حوزه مشارکتها و 
برنامه ریزی براساس ارزیابی سازمان نوسازی 

مدارس کشور خبر داد.
  به گزارش خبرنگار دریا، مهدی باوقار زعیمی  
ضمــن قدردانی از حمایــت و همراهی خیرین 
نیک اندیش اظهار کرد: اداره کل نوسازی مدارس 

با همت جهادی همکاران توانســت در ارزیابی 
عملکرد سازمان نوسازی مدارس کشور در حوزه 
مشــارکتها و برنامه ریزی رتبه نخست را کسب 
نماید. وی با اشــاره به اینکه نوســازی مدارس 
هرمزگان در حوزه جذب مشارکت های مردمی 
همیشه پیشتاز اســت، افزود: این اداره کل در ۶ 
ماهه اول سالجاری براساس ارزیابی عملکرد سال 
۱۴۰2 سازمان نوسازی مدارس کشور در حوزه 

مشارکت ها و برنامه ریزی رتبه نخست را کسب 
کرد. وی در پایان ضمن تقدیر و تشکر از زحمات 
اســتاندار و مدیرکل آموزش و پرورش اســتان 
هرمزگان در حوزه تقویت مشارکت های مردمی 
خاطرنشان کرد: افزایش میزان مشارکت مردمی 
در حوزه آموزش و پرورش و مدرســه سازی از 
اولویت های جامعه بوده چرا که آینده فرزندان این 

مرز و بوم بسیار مهم می باشد.

مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس هرمزگان خبر داد 

نوسازی مدارس هرمزگان حائز رتبه نخست در حوزه مشارکت ها و برنامه ریزی

  گروه گــزارش// دستورشــهردار بندرعباس برای 
پیاده روســازی در بلوار معلم بندرعباس باعث شــد 
بالاخره طلســم پیاده رو در این بلوار شکسته شود و 
عابران و بخصوص دانــش آموزان مدارس واقع در این 
بلوار می توانند امیدوار شــوند که بــزودی بتوانند از 

پیاده رو استاندارد برای رفت وآمد استفاده کنند. 
  روز گذشــته مهدی نوبانی شــهردار بندرعباس که برای 
غبارروبی حرم مطهر امامزاده سیدمظفر علیه السلام در این 
مکان مقدس حضور یافته بود، با درخواست خبرنگار روزنامه 
دریا، با حضور در بلوار معلم بندرعباس از وضعیت نامناسب 
پیاده روهای این بلوار بازدید کرد وبه شهردار منطقه مربوطه 
دســتور داد نسبت به پیاده روسازی استاندارد در بلوار معلم 

بندرعباس از همین امروز اقدام نماید.
  از ســال گذشــته تاکنون بارها گزارش هایی از وضعیت 
نامناسب پیاده رو بلوار معلم و بلوار وحدت در محله خواجه 
عطاء بندرعباس منتشر کردیم که ســازندگان املاک، اقدام 
به تصرف بخش زیادی از پیاده روها کرده اند وبخشــی از 
پیاده روها نیز خاکی است و عابران مجبورند برای رفت وآمد 
از خیابان استفاده کنند . در دو طرف نبش کوچه بهارستان ۱۱ 
بلوار معلم و خیابان روبرویش در چند نقطه بدلیل ســاخت 
وساز ها وتخریب ساختمان ها، پیاده روها تصرف شده است 
و بخشی هم خاکی است و در بخشی دیگر خودرو گذاشته 
می شود و... که باعث شده دانش آموزان و عابران از خیابان 
بجای پیاده رو اســتفاده کنند و تصادفات منجر به فوت هم 
ســاکنان عنوان می کنند، در ماه های گذشته بوقوع پیوسته 
اســت. در بلوار وحدت نیز آسمانخراشی از چند سال قبل 

در حال احداث می باشد که پیاده رو را تصرف کرده است. 
  البته در ماه های اخیر نیز بارها گزارش هایی را از وضعیت 
پیاده روهای شهر بندرعباس منتشر کرده ایم که بخشی توسط 
بساز بفروش ها تصرف شده اند و بخشی دیگر توسط صنوف 
مزاحم از جمله تعمیرگاه های خودرو و تزئینات خودرویی ها 
و... تصرف شده اند و بخشی از پیاده روها نیز خاکی و برخی 
نیز ســنگفرش و موزائیک شان شکسته شده است. شهردار 
بندرعباس البته مدتی قبل خبــر از انتقال صنوف مزاحم به 
خارج از شهر داد و استاندار هرمزگان نیز بر خروج صنوف 
مزاحم به خارج از شهر در یکی از جلسات تاکید کرد که امید 

می رود این مهم بزودی محقق شود.

  در بازدید روزگذشــته که شهردار منطقه نیز حضور یافت، 
ایشــان نیز از پیگیری قضایی برای رفع تصرف پیاده رو در 
بلوار وحدت و دســتور فرمانــدار بندرعباس برای پرکردن 
حفاری زیادی که در نبش کوچه بهارســتان ۱۱ بلوار معلم 

برای احداث مجتمعی انجام و رها شده است، خبر داد.
  متاسفانه تصرف پیاده روها توسط بساز بفروش ها، صنوف 
 مزاحم و... باعث شــده اســت که عابــران از خیابان برای 
رفت و آمدشان استفاده کنند و گاهی در تصادفات و...، برخی 
از عابران مجروح و مصدوم شــده و یا جان شان را از دست 

می دهند.

  شهرداری بندرعباس البته در هفته های اخیر استانداردسازی 
پیاده رو در مناطق مختلف شهر از جمله دوراهی ایسینی و... 
را آغاز کرده اســت و شهردار بندرعباس البته دو ماه قبل در 
گفتگویی که داشتیم، از استانداردسازی پیاده روها در چهار 
منطقه شهرداری و محلات خبر داده بود که به وعده شان از 
چندهفته قبل عمل کردند و انتظار می رود تا پایان سال چهره 
پیاده روهای شهر تغییر کند. ضرورت دارد صنوف مزاحم نیز 
زودتر به خارج از شهر منتقل شوند تا از تصرف پیاده روها 
 و ترافیک و... کاسته شــده و افزایش رضایت شهروندان را 

به همراه داشته باشد.

بازتاب گزارش های روزنامه دریا؛ 

طلسم پیاده رو بلوار معلم 
با دستور شهردار بندرعباس شکست

علی زارعی/دریا
1359daryaz           @gmail.com



رقابت ربات های زیردریایی بدون سرنشين
 در دانشگاه یزد

   علیرضا حائری زاده ســرویس اســتان ها //رقابت  ربات های 
زیردریایی بدون سرنشــین در گام دوم از مســابقات جام آبی یزد با 
حضور تیم های منتخب دانشــگاه های مختلف کشور هفته جاری در 
دانشگاه یزد برگزار می شود. به گزارش خبرنگار دریا؛ عباس کلانتری 
رییس دانشــگاه یزد در رابطه با برگزاری لیگ جام آبی یزد، گفت: 
این رویداد کشــوری که برای دومین ســال در دانشگاه یزد در حال 
برگزاریست، یک رویداد بسیار مهم با رویکرد شاخص پروری است. 
وی برگزاری چنین رویدادهایی را در تشکیل تیم های مهارتی، علمی و 
حرفه ای بسیار حائز اهمیت خواند و گفت: این رویداد نمونه ای از تحقق 
شعار »خواستن، توانستن اســت«. کلانتری با اشاره به اجرای طرح 
بورسیه شغلی صنایع در دانشگاه از سال گذشته، گفت: قطعاً این رویداد 
نیز می تواند همانند طرح بورسیه شغلی منجر به پیوند موثر دانشگاه با 
صنعت شود. وی حضور تیم هایی از دانشگاه های معروف کشور در این 
رقابت هــا را موید موفقیت عوامل برگزاری این رویداد خواند و ابراز 
امیدواری کرد که این رویداد که برند آن به نام دانشــگاه یزد ثبت شده 
است، پایه گذار رویدادهایی در سطح فراتر و بزرگتری باشد. کلانتری با 
اشاره به برگزاری دومین رویداد »کاردون« در این دانشگاه، از حمایت 
معاونت فناوری وزارت علوم از این دو رویداد علمی برای برگزاری در 
سطح ملی خبر داد.»محمد هادی هنرور« دبیر این رویداد علمی نیز در 
این نشست با اشاره به آغاز این لیگ از هشت ماه قبل با ثبت نام از ۳۷ 
تیم از دانشگاه های مختلف کشور، گفت: هدف از برگزاری این رقابت ها 
درگیر شدن دانشجویان مهندسی با حوزه رباتهای زیردریایی با رویکرد 
تربیت فارغ التحصیلان کارآمدتر است.وی با اشاره به پیشرفت های 
خوب کشورمان در این حوزه فعال تکنولوژی طی سالیان اخیر، عنوان 
کرد: رقابت تیم های شرکت کننده در مرحله اول رویداد در اردیبهشت 
ماه امسال پیرامون موضوع طراحی ربات ها برگزار و منجر به راهیابی 
۳۳ تیم به گام دوم این مسابقات شد.هنرور خاطرنشان کرد: تیم های 
منتخب گام اول در خردادماه نسبت به ثبت نام نهایی پس از رایزنی با 
حامیان مالی جهت تامین اعتبار ساخت رباتها اقدام کردند که در نهایت 
2۰ تیم موفق به این مهم شدند.وی به برگزاری کارگاه های تابستانی به 
مدت ۱2 هفته در دانشگاه یزد با حضور این تیمها اشاره و بیان کرد: به 
دنبال ساخت رباتها توسط تیمها، گام دوم این لیگ طی روزهای 2۴ تا 
2۶ آبانماه با حضور ۱۷ تیم در مجموعه استخرهای سرپوشیده و روباز 
دانشگاه با رقابت در آیتم های مشخص شده برگزار خواهد شد.دبیر 
رقابتهای جام آبی دانشگاه یزد اظهار کرد: بعد از اعلام رتبه بندی های 
گام دوم، شش تیم برتر به گام سوم که ۱۵ تا ۱۷ آذرماه در رقابتهای 
دریایی در قشــم با هم رقابت می کننــد، راه خواهند یافت. هنرور با 
برشــمردن جوایز این رقابتها، خاطرنشان کرد: تیمهای برتر گام دوم 
علاوه بر جوایز نقدی، از امتیازات نخبگانی و همچنین استقرار تضمینی 

در مراکز رشد کشور بهره خواهند گرفت.

خبر

3جنوب کشور
سه شنبه 23 آبان 1402

29 ربیع الثانی  1445

سال بیست و دوم شماره 4307

حسن سیلاوی ســرویس استان ها// 
با  غیرعامل  پدافند  رئیس ســازمان 
اشاره به اســتفاده از هوش مصنوعی 
در حملات ســایبری، گفت: در هفت 
-هشت ماه گذشته، حدود ۳۵ درصد 
حملات ســایبری مبتنــی بر هوش 

مصنوعی بوده است. 
  به گزارش خبرنگار دریا؛ سردار غلامرضا 
جلالــی در شــورای هماهنگــی پدافند 
غیرعامل خوزســتان که در اســتانداری 
خوزستان برگزار شــد، اظهار کرد: ما بر 
اســاس برنامه ملی، درگیر کنترل تهدید 
ترکیبی هســتیم؛ زیرا این تهدیدها از یک 
سال گذشــته و از شروع حمله به سامانه 
سوخت، ترکیبی از انواع مختلف تهدیدات 

و قابلیت های فناوری بوده است.
  وی افزود: یکی از این تهدیدات ترکیبی 
در حوزه صنعتی و زیرساختی است؛ با به 
وجود آمدن شبکه های اجتماعی و توسعه 
تعامــلات و اینکه این شــبکه ها مقداری 
خارج از کنترل هســتند، امکان برقراری 
ارتباط از این جهت افزایش یافته و تهدید 
از درون نیز افزایش یافته است و متاسفانه 

در حملات سایبری یکی دو سال گذشته 
شاهد بروز این دسته از تهدیدات بوده ایم 
و حتمــا باید با محوریت دســتگاه های 
اطلاعاتی کشور برای کاهش این تهدیدات 
و مدیریت امنیتی مدیران تمهیداتی اندیشید. 
جلالی گفت: با توجه به اینکه زنجیره های 
تامین کشور به هدفی برای حملات سایبری 
تبدیل شده اند، بنابراین نگاه صرف صنعتی 
به موضوع پدافند غیرعامل کفایت نمی کند 
تا بتوان جلوی تهدید از درون که از جنس 
نفوذ یا خرابکاری عامدانه یا غیرعامدانه 
و کنترل دارایی معنوی شــرکت ها است، 
را گرفت.وی بیــان کرد: کاهش، مدیریت 
و کنتــرل و تغییر نگــرش از نگاه صرف 
صنعتی به نگاه امنیتی صنعتی یک ضرورت 
جدی اســت که باید به آن پرداخته شود. 
رئیس ســازمان پدافند غیرعامل با تاکید 
بر ضرورت توجه به تهدیدات سایبری به 
زیرساخت ها، ادامه داد: رژیم صهیونیستی 
راهبردی علیه مــا تنظیم کرده بود و گفته 
بود که زیرساخت های صنعتی که خدمتی 
به مردم ارایه می دهنــد، به میزان خدمت 
و وابســتگی که میان مردم و آن زنجیره 
خدمات ایجاد می شــود، اهمیت دارند؛ به 
عنــوان مثال حوزه آب و برق و... که قطع 
آن چالش است را به عنوان هدف در نظر 

گرفته اند.
  وی عنوان کرد: به صورت رسمی و دقیق، 
فرآیند زنجیره های تولیدی ما هر چقدر اثر 

بیشــتری در خدمت گزاری به مردم داشته 
باشد از آن طرف نیز تبدیل به هدف تهدید 
شده اســت. به دلیل وجود آسیب پذیری 
جدی در فضای ســایبری این زنجیره ها 
و عمدتــا در صنعت از جمله نرم افزاری و 
آموزشی، باعث شــده که این حملات به 
اندازه ای موفقیت آمیز باشند. بنابراین دشمن 
تلاش می کند با حمله سایبری، زنجیره را 
متوقف کند به گونه ای که نتوانیم خدمات 

ارائه دهیم.
 جلالی گفت: یک محور تهدید که از جنس 
صنعتی است، قطع زنجیره خدمت مثل آب 
و برق و... است که پیامدی برای مردم ایجاد 
می کند و بخش بعدی، بزرگ نمایی پیامد 
ایجاد شــده و تبدیل آن به چالش است.
وی افزود: یکی از کلیدهایی که در پدافند 
غیرعامل وجود دارد، کاهش تهدیدات با 
محوریت دوســتان امنیتی و اطلاعاتی با 
هدف اطمینان بخشی، غربالگری و کنترل 

تهدیدات است.
  رئیس سازمان پدافند غیرعامل ادامه داد: در 
این خصوص در دو سال گذشته جمع بندی 
داشتیم و چهار دسته آسیب پذیری وجود 
داشــت که یکی آسیب پذیری است که در 
سامانه ها وجود دارد؛ مثلًا ویندوز ۸ یا ۱۰ 
آســیب پذیری دارد که باید برطرف شود. 
دسته دوم، حفره های پنهان و مخفی است 
که ممکن است ما ندانیم  و هکرها بدانند. 
آسیب پذیری بعدی، ایمپلنت ها هستند که 

در ابزارهای خارجی هستند و آسیب بعدی 
نیز استفاده از هوش مصنوعی در حملات 
اســت؛ در هفت هشت ماه گذشته، حدود  
۳۵ درصد حملات سایبری مبتنی بر هوش 
مصنوعی بوده است.وی افزود: برای صنعت 
سند دستورالعمل سایبری صنعتی تعیین و 
ابلاغ شده اســت که الزام اجرا دارد و اگر 
کسی آن را اجرا نکند، مطابق قانون با آن 

مورد برخورد می شود.
 جلالی گفت: زیرســاخت هایی که توسط 
دشمن هدف واقع شده اند آن هایی هستند 
که به مردم خدمت ارائه می دهند. بنابراین 
این زیرساخت ها باید برنامه و دستورالعمل 
داشته باشند و در این خصوص ممکن است 
هر صنعت با دیگری تفاوت داشته باشد تا 
بهمن سال ۹۵ اهواز دوباره تکرار نشود و 
اگر برق قطع شد آب قطع نشود.وی افزود: 
در این دســتورالعمل گفته شده است که 
چگونه می شود زنجیره تخریبی آبشاری را 
کنترل و مدیریت کرد. جزو الزامات است 
و از نظر ما واجب است که هر دستگاهی 

که به مردم خدمت می کند آن را اجرا کند.
رئیس سازمان پدافند غیرعامل با اشاره به 
وضعیت استان خوزستان در این خصوص، 
گفت: در استان خوزستان موضوع صنایع 
پتروشــیمی و نفتی مطرح است؛ برای این 
کار نیز با هماهنگــی  وزیر نفت پنج پهنه 
نفتی با حکم فرمانده ارشد مناطق نفتی که 
است،  نفت خیز جنوب  مناطق  مدیرعامل 

درنظر گرفته شــده که با احتساب مناطق 
نفتی عســلویه، خارگ، مناطق نفت خیز 
جنوب و بندرعباس اســت. این پنج پهنه 
برای اقدام جمعی با هم هماهنگ می شوند 
و با حکمی از سوی رئیس سازمان پدافند، 
مدیر عامل شــرکت ملی مناطق نفت خیز 

جنوب به این سمت منصوب شده است.
  وی بیان کرد: در دستورالعمل نظام پدافند 
شــیمیایی تکلیف و وظایف دستگاه های 
دارنده محصولات شیمیایی و مرتبط تعیین 
شــده اســت. از آنجا که خوزستان جزو 
استان های رده یک شــیمیایی است، این 
دستورالعمل باید پیاده سازی و برنامه پدافند 

شیمیایی استان خوزستان تدوین شود.
  رئیس سازمان پدافند غیرعامل گفت: در 
این راه، هر دستگاه باید بداند که برای خود 
چه کاری انجــام دهد. همچنین باید ابزار 
رفع آلودگی و تشــخیص مواد شیمایی و 
ابزار امداد و نجات تامین و یک بخش از 
بیمارستان های اهواز به عنوان بیمارستان 
پشتیبان شیمیایی تعیین شود تا اگر برای 
کارکنان صنعت نفت مســمومیتی داشتیم، 

درمان شوند.
  وی ادامه داد: طرح جامع پدافند اســتان 
خوزســتان مطالعه شده و جزو طرح های 
خوب است و این طرح باید به برنامه تبدیل 
شود. اعتبار این برنامه باید مبنا باشد و اگر 
اعتبار کم است به دستگاه ها تکلیف شده که 
در برنامه سالانه دستگاه ها اعتباری برای 

این بخش پیش بینی شود.
  جلالی گفت: تبدیل مطالعات جامع پدافند 
استان خوزستان به برنامه، انتظار و تکلیف 
اســت و حدود ۳۰۰ تا ۴۰۰ عنوان برنامه 
پدافند برای اســتان در نظر گرفته شود و 
کارگروه ها تشکیل شود و کار دنبال شود. 
برای پدافند شهری نیز این برنامه پیش بینی 
شده اســت زیرا مباحثی که مستقیم روی 
زندگی مردم تاثیرگذار است، جدی است. 
وی افــزود: در خصــوص تعیین تکلیف 
مســئولیت های قانونی، مســئول اجرای 
پدافند غیرعامل در دستگاه های ملی روسا 
و وزرا و در استان ها نیز استانداری است. 
و حصول  برنامه ریزی  و  سیاســتگذاری 
اطمینان از اجرای آن، بر عهده روسای این 

دستگاه ها است.
 رئیس سازمان پدافند غیرعامل یادآور شد: 
برای استان خوزستان سه پیشنهاد داشتیم؛ 
یکی اینکه رویکرد ما این است که حداقل 
۳۰ شرکت مشــاوره صاحب صلاحیت 
استان خوزستان شناســایی شوند. برای 
کارهای سایبری نیز شرکت های مطمئن از 
لحاظ امنیتی، استعلام و آموزش داده شوند 
و ناظر باشند. برای حوزه آموزش، پیشنهاد 
این بود کــه 2۰۰ تــا ۳۰۰ مربی پدافند 
غیرعامل داشته باشیم. در این خصوص در 
شهر تهران از دانشگاه امین، مربی تربیت شد. 
 ظرفیت های دانشگاه، بسیج، هلال احمر و...

 به عنوان مربی آموزش داده شوند. 

رئیس سازمان پدافند غیرعامل :

3۵ درصد حملات سایبری از طریق هوش مصنوعی است

کاریکاتور

طرح : معصومه زارعی

عکس روز

داود صباح نیاجاده سدهای شمیل و نیان

  حسن سیلاوی ســرویس استان ها // استاندار 
خوزســتان با تاکید بر لزوم کمک دانشــگاه ها 
در امور پدافند غیر عامل، گفت: پتروشــیمی، 
فولاد، پالایشگاه ها، مناطق نفت خیز و پروژه های 
 جدیــد همه نیاز بــه برنامه و نقشــه پدافند 

غیرعامل دارند. 
  به گزارش خبرنگار دریا؛ علی اکبر حســینی محراب 
در شورای هماهنگی پدافند غیرعامل که در استانداری 
خوزستان برگزار شد، اظهار کرد: اهمیت استان خوزستان 
به دلیل وجود مناطق نفت خیز جنوب، پتروشــیمی ها، 
صنعت فولاد و کارخانه های بزرگ و ســرمایه انسانی 
در شــرکت های نرم افزاری و دانشگاه ها، مدنظر است.

به گزارش ایسنا، وی افزود: تاکید بر امنیت صنعت است 
و باید دانشگاه های استان خوزستان در ارتباط با امنیت 
صنعتی فعالیت داشته باشند تا طراحی حفاظتی مقابل 
آســیب ها و تهدیداتی از جمله نفوذ، هک  و خطرات 
ناشی از ســیل و زلزله و هجوم دشــمن برای صنایع 
استان  انجام شود.استاندار خوزستان گفت: همه سرمایه 
ما باید در برابر این ها، برنامه عملیاتی حفاظتی و ضد 
نفوذ داشته باشند.وی افزود: طبعا بخش امنیت صنعتی که 
شرکت های فعالی در استان خوزستان هستند می توانند 
به بخش صنعت کمک کننــد. در این خصوص، برای 

مقابله و دفاع و آموزش پرســنل می توانند کمک کنند.
حسینی محراب گفت: در جلسه تاکید شد که شرکت های 
امین برای امنیت در صنایع و ســایر بخش ها شناسایی 
شوند و در آزمون های پدافند شرکت کنند و از سازمان 
پدافند غیر عامل مجوز بگیرند و بعد از شناسایی آسیب ها 

و تهدیدات، برنامه ریزی کنند.
  وی افــزود: مربیان پدافند غیر عامل نیز باید کارکنان 
صنایع را آمــوزش دهند. توصیه بر این بود که مربیان 
شناسایی و به کارگیری شوند. امیدواریم این مورد در 
استان خوزســتان عملیاتی شود که هم  می تواند منجر 
به اشــتغال برای جوانان تحصیل کرده شود و هم مانع 
تهدیدات دشمن و نفوذی ها شوند.وی ادامه داد: خداوند 
نقاط حســاس بدن و قوه عاقله انسان از جمله مغز و 
چشــم  و قلب را در محفظه هایی قــرار داده تا دچار 
آسیب نشوند. اهمیت دستگاه های خدماتی صنعتی نیز 
این گونه است و حتما باید در پوششی قرار بگیرند که 
دشمن نتواند به آن دسترسی داشته  باشد. مهم ، شناخت 
آســیب ها است. در این خصوص، راهکارها می توانند 
تهاجمی و پدافندی باشند. استاندار خوزستان گفت: در 
گذشته، کشــور عراق تصمیمی گرفته بود که هسته ای 
شود و قراردادهایی بســته بود و دانشمندان عراقی را 
تربیت کرد. همچنین از دانشمندان مصری استفاده کردند 

اما اســراییلی ها نیز شروع به کار کردن روی عراقی ها 
کردند و بخشــی از مسئولان عراقی را در اروپا به دام 
انداختند. همچنین یک شرکت فرانسوی قرار بود رآکتور 
مورد نیاز آن ها را بسازد. زمانی که می خواستند رآکتور 
را نصب کنند، رژیم صهیونیســتی عملیاتی در یکی از 
بنادر فرانسه انجام داد. تیم عملیات ویژه اسراییلی وارد 
کارگاه شدند و بمب هایی را روی رآکتور کار گذاشتند 

و چند دقیقه بعد کل کارگاه منفجر شد.
  وی بیان کرد: در آن زمان صدام بیشــتر ناراحت شد 
و قرارداد بالاتری بســت و مجددا رآکتور سفارش داد 
اما اسراییلی ها وقتی متوجه شــدند دیگر نمی توانند 
کاری کنند، هشــت هواپیمای صهیونیستی تاسیسات 
را از بین برد؛ چه تهاجمی، چه نفوذی. دشمن همیشه 
دنبال این است که تاسیسات حساس کشور را به ویژه 
در اســتان خوزستان که همه چیز جز نیروی هسته ای 
دارد را مورد هدف قرار دهد.وی ادامه داد: پتروشیمی، 
فولاد، پالایشــگاه ها، مناطق نفت خیــز و پروژه های 
جدید همه نیاز به برنامه و نقشه پدافند غیرعامل دارند.
حسینی محراب گفت: مسأله شــیمیایی را باید جدی 
بگیریم؛ نفت و پتروشــیمی و علوم پزشکی این مسأله 
را جدی بگیرند. دشمن خلأهای ما را می شناسد و در 

زمان خطر و درگیر شدن، از آن ها استفاده می کند.

استاندار خوزستان:

صنایع خوزستان باید برنامه عملیاتی حفاظتی و ضد نفوذ داشته باشند

   سید ابوالحسن جعفری سرویس استان ها// 
استاندار بوشهر از رونق اقتصاد دریاپایه در 
اســتان بوشــهر خبر داد و گفت: تجارت 
دریایی، آبزی پروری و ســایر فعالیت های 
اقتصادی در ســواحل اســتان، پررنگ تر 

می شوند. 
  بــه گزارش خبرنگار دریا؛ احمد محمدی زاده 
در حاشیه بازدید از طرح های دریامحور در جمع 
خبرنگاران گفت: رهبر معظم انقلاب اسلامی در 
هفته جاری سیاســت های اقتصاد دریامحور را 
ابلاغ فرمودند و باید در راستای عملیاتی کردن 
این سیاســت ها اهتمام ورزید.وی افزود: استان 

بوشــهر ظرفیت بالایی در حوزه دریا و اقتصاد 
دریاپایه دارد و در دو سال اخیر بیشترین تمرکز 
حوزه اقتصادی اســتان روی تجارت دریایی و 

اشتغال حول محور دریا بوده است.
استاندار بوشهر خاطر نشان کرد: اجرای طرح های 
پرورشی آبزیان شامل پرورش ماهی در قفس و 
پرورش میگو و همچنین طرح های گردشگری 
ساحلی و تجارت دریایی با شتاب و حساسیت 
خاصی پیگیری و اجرایی شده و این روند تداوم 
دارد. محمدی زاده از افزایش صادرات و واردات 
در گمرکات استان بوشهر خبر داد و تصریح کرد: 
تجارت دریایی رونق یافتــه و با اجرای طرح 

توسعه بنادر استان و افزایش امکانات و تجهیزات 
بندری، این روند ادامه خواهد داشت.وی اضافه 
کرد: کاهش تعرفه های گمرکی و همچنین تسریع 
در ترخیص کالا در گمرکات استان بوشهر مساله 

مهمی است که انتظار داریم اجرایی شود.
  اســتاندار بوشــهر گفت: کاهــش هزینه های 
انبارداری نیز از موارد مهمی است که باید پیگیری 
و اجرایی شــود تا بازرگانان و تجار، مجبور به 
پرداخت هزینه سنگین نباشند.محمدی زاده بیان 
کرد: کوتاه تر شدن فرایند ترخیص کالا یک مساله 
محوری اســت که علاوه بر کاهش هزینه های 
انبارداری، موجب رونق کسب و کار نیز می شود.

رونق اقتصاد دریاپایه در بوشهر



  گروه اقتصادی // »واردات خودروهای اقتصادی« 
از ابتدای پروسه رفع ممنوعیت واردات خودرو، 
یکی از کلیدواژه های سیاستگذار در این زمینه 
بود، اما در عمــل خودروهای وارداتی حتی در 

محدوده یک میلیارد تومان هم نیستند.
  پس از آزادسازی واردات خودرو در سال ۱۴۰۱ 
وزیر وقت صمت وعده داد که خودروهای اقتصادی 
به عنوان خودروهایی که عموم مردم توانایی خرید 
آنها را داشــته باشــند وارد بازار ایران خواهد شد. 
سیدرضا فاطمی امین وزیر وقت صمت اردیبهشت ماه 
۱۴۰۱ در این خصوص توضیح داده بود که »عمده 
خودروهای داخلی در محدوده اقتصادی از کیفیت 
مطلوبی برخوردار نیستند، زیرا پلتفرم های قدیمی 
دارند و مــردم از کیفیت آنها رضایتی ندارند و باید 
از خطوط تولید خارج شوند. بر این اساس واردات 
خودروهای اقتصادی به منظور دسترســی اقشار 
متوسط با درآمد کمتر جامعه و همچنین ارتقای کیفی 
صنعت خودروی کشور در دستور کار قرار خواهد 
گرفت.«  پس از گذشت دو ماه که واردات خودرو 
رنــگ و بوی جدی تری به خــود گرفت، منوچهر 
منطقی معاون وزیر صمــت در مرداد ۱۴۰۱ اعلام 
کرد که واردات خودروهــای اقتصادی در اولویت 
اســت. منطقی تصریح کرده بود کــه »پیش از این 
فقط خودروهایی وارد کشور می شد که افراد متمول 
می توانستند از آنها استفاده کنند، اما وزارت صمت با 
برنامه ریزی و بررسی بازار، خلاءهای موجود در این 
حوزه را احصای کرده اســت. مقرر است با واردات 
خودرو از یک سو بازار تنظیم و از سوی دیگر بستر 
رقابتی شدن قیمت خودروهای داخلی با محصول 
خارجی فراهم شــود. برای تحقق این اهداف، در 
مرحله نخست واردات خودروهایی در دستور کار 
قرار خواهد گرفت که نیازهای مذکور را تأمین کند، 
البته خودروهای گران قیمت تر نیز وارد می شــوند، 
اما برای شــروع، کار را از جایی آغاز می کنیم که 
به بخشی که بیشترین مساله را دارد رسیدگی کنیم.«

منطقی در آبان ماه پارســال نیز دوبــاره در مورد 
خودروهای اقتصادی این طور گفت که »خودروی 
اقتصادی، در حدود ۷ تا ۱۰ هزار دلار قیمت داشته، 
ضمن اینکه فرآیند فروش اقتصادی اقساطی نیز برای 

آنها پیش بینی شده است.«
  نکتــه قابل توجــه آنکه منطقی حتــی به تولید 
خودروهای اقتصادی داخلی نیز اشاره و تاکید کرده 
بود که »دو خودروســاز بزرگ کشور در حال کار 
روی خودروهای اقتصادی هستند و نیمه دوم سال 
۱۴۰2 محصول آنها به بازار عرضه می شود، این نیاز 
در حال حاضر مقرر است با واردات تأمین شود.« 
امید قالیباف ســخنگوی وقــت وزارت صمت هم 
وعده تولید و عرضه ۳۰۰ هزار خودروی اقتصادی 
داخلی از نیمه دوم سال ۱۴۰2 را داده بود. از سوی 

دیگر نیز مهدی ضیغمی سرپرســت سازمان توسعه 
تجارت ایران وعده داده بــود که »از اواخر خرداد 
شــاهد واردات انبوه خودروهای خارجی به کشور 

خواهیم بود.«
  منطقی در اظهارنظر دیگری هم حتی به ارائه مشوق 
برای واردات خودروهای اقتصادی هم اشاره کرده و 
گفته بود که »مشوق هایی برای واردات خودروهای 
اقتصادی در نظر گرفته شده است؛ به طور مثال تعرفه 
واردات تا 2۰ درصد کاهش می یابد یا از اســقاط 
معاف می شوند.« وعده های وزارت صمت در حوزه 
واردات خــودرو و عرضه خودروهای اقتصادی به 
قدری جدی بیان می شــد کــه مصرف کنندگان از 
بازار خودرو عقب نشــینی کرده انــد و منتظر ورود 
خودروهای اقتصادی با کــف قیمتی 2۰۰ تا ۵۰۰ 
میلیون تومان بودند!در اینجا نیز می توان به اظهارات 
منطقی اشاره کرد که گفته بود: »انتظاری که از یک 
خودروی ۱۰ هزار یورویی وجود دارد این است که 
مثلًا بین ۴۵۰ تا ۵۵۰ میلیون تومان قیمت بخورد که 

به مرور به این قیمت ها نزدیک تر می شویم.«
  خودروهای ميلياردی اقتصادی هستند؟!

  مســئولان وزارت صمــت تاکیــد داشــتند که 
خودروهای وارداتی اقتصادی زیر یک میلیارد تومان 
هستند؛ پس از اعلام قیمت قطعی برخی خودروهای 
وارداتی طی هفته های اخیر از سوی سازمان حمایت 

مصرف کنندگان و تولیدکنندگان مشــخص شد با 
گذشــت بیش از یک ســال از این ماجرا، نه تنها 
خودروی اقتصادی وارد نشده بلکه هیچ قرابتی هم با 
واژه »اقتصادی« و وعده هایی که داده می شد، ندارد.

در آخریــن جداول قیمتی منتشرشــده از ســوی 
سامانه یکپارچه فروش خودروهای وارداتی )ابلاغ 
شده از سوی ســازمان حمایت مصرف کنندگان و 
تولیدکنندگان( مشخص شد قیمت قطعی ۶ خودروی 
وارداتی بین یک میلیارد و ۵۱۶ میلیون تومان تا دو 

میلیارد و 2۹۱ میلیون تومان تعیین شده است.
  نکته مهم تر آنکه قیمت هــای اعلامی، بهای پایه 
ایــن خودروها بوده و حــدود 2۰ درصد به عنوان 
هزینه های جانبی به آن اضافه خواهد شد که نشان 
می دهد مصرف کنندگان باید قیمت بیشــتری برای 

خرید وارداتی ها پرداخت کنند.
  همان طور که اشــاره شــد واردات خودروهای 
اقتصادی از ابتدای پروســه رفع ممنوعیت واردات 
خودرو، یکی از کلیدواژه های سیاست گذار در این 
زمینه بود، تا جایی که در آئین نامه واردات خودرو که 
سوم شهریور سال گذشته ابلاغ شد روی این موضوع 
تاکید شده و حتی برای خودروهای وارداتی سقف 
قیمتی در نظر گرفته شــده بود. بر این اساس سقف 
ورود خارجی ها 2۰ هزار یورو در نظر گرفته شــد. 
همچنین عنوان شده برای واردات خودروهای زیر 

۱۰ هزار یورو نیز تسهیلاتی ارائه می شود.
  در واقع سیاست گذار با این وعده ها و برنامه ریزی ها 
بــه دنبال آن بود که با واردات خودروهای خارجی 
ارزان قیمت به نوعی بازار خودرو را تا حدی رقابتی 
کند و در نهایت قیمت های نجومی را بشکند، اما در 
عمل خودروهای وارداتــی نه تنها صفت اقتصادی 
را یدک نمی کشند، بلکه هیچ کدام حتی در محدوده 
یک میلیارد تومان هم نیستند و قیمت نهایی برخی 
خودروهای وارداتی تــا نزدیک ۳ میلیارد تومان، 
یعنــی نزدیک به ۶۰ هزار یورو می رســد که هیچ 

قرابتی با وعده های داده شده ندارد.
  مثلث خریداران خودرو

  نکته قابل توجه آنکه سیاســت گذار با وعده های 
بســیاری که می داد و از تریبون های مختلف نیز بر 
آنها تاکید می کرد، قصد داشــت این گونه به بازار و 
مصرف کننــدگان القا کند که منتظــر خودروهای 
باکیفیت خارجی و با قیمت مناسب باشند تا از این 
طریق بازار را به گمــان خود تنظیم کند؛ به عنوان 
نمونه منوچهر منطقی معاون وزیر صمت گفته بود که 
»مقرر است با واردات خودرو از یک سو بازار تنظیم 
و از سوی دیگر بستر رقابتی شدن قیمت خودروهای 

داخلی با محصول خارجی فراهم شود.«
  با این حال آنچه که تــا امروز رخ داده بیانگر آن 
اســت که برنامه های سیاست گذار که البته مشخص 

نیست صرفاً برای اهداف پوپولیستی بوده یا واقعیت 
داشته، محقق نشــده و در ادامه نیز محقق نخواهد 
شــد، چراکه با توجه به قیمت های اعلام شده عمده 
خریداران خودروهای وارداتی افراد متمول خواهند 
بود که پیش از این نیز خریدار خودروهای خارجی 
بودند. بر این اساس با عرضه خودروهای وارداتی 
می توان گفت کــه مصرف کنندگان خودرو در بازار 
ایران به سه دسته تقسیم می شوند؛ عمده خریداران با 
توجه به تمکن مالی خود باید خودروهای داخلی که 
بین ۳۰۰ تا ۷۰۰ میلیون تومان قیمت دارند را بخرند. 
دسته دوم مصرف کنندگانی هستند که تمایلی به خرید 
خودروی داخلــی ندارند، اما توان خرید خودروی 
وارداتی را هــم ندارند. بنابراین به ســمت خرید 
خودروهای مونتاژی با قیمت هایی در محدوده ۸۰۰ 
میلیون تا یک میلیارد و ۳۰۰ میلیون تومان ســوق 
داده می شوند. دسته سوم هم خریداران خودروهای 
وارداتی هستند که برای خرید این محصولات باید 
در کمترین حالت ممکن مبالغی بالای یک میلیارد و 

۵۰۰ میلیون تومان بپردازند.
   بــه گزارش مهر، بنابراین بر خلاف برنامه ریزی و 
وعده های فراوانی که داده شد، به نظر می رسد باید 
روی عرضه خودروهای وارداتی اقتصادی و رقابتی 
شدن بازار خودروی کشور خط بطلان بکشیم و این 

سیاست را عملًا شکست خورده بدانیم.
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اقتصادی

ابلاغ قانون هم 
قفل بيمه کارگران ساختمانی را باز نکرد

  گروه اقتصــادی // درحالی وزارت کار خبر از آغاز فعالیت 
سامانه بیمه کارگران ســاختمانی داده است که فعالان کارگری 
می گویند از زمــان ابلاغ قانون هنوز کارگر جدید بیمه نشــده 
اســت.  ۱۳ مهر ماه ســال جاری بود که  رئیس جمهور قانون 
اصلاح ماده )۵( قانون بیمه های اجتماعی کارگران ســاختمانی 
اصلاحی ۵بهمن ۱۴۰۱را برای اجرا به وزارتخانه های کشــور، 
راه و شهرســازی، اقتصاد و تعاون ابلاغ کرد.از ابلاغ این قانون 
حدود یک ماه می گــذرد. ناگفته نماند که این قانون بعد از کش 
و قوس های فــراوان از مجلس و شــورای نگهبان رأی مثبت 
گرفت.قانون ابلاغی با پیش نویس اولیه ی مورد توافق کمیسیون 
اجتماعی، مرکــز پژوهش های مجلس و فعالان کارگری تفاوت 
فاحشــی داشت.  کارگران ساختمانی بیان می کردند که با قانون 
جدیــد بیم آن می رود که منابع ســازمان تأمین اجتماعی برای 
کارگران جدید تأمین نشود.  آنطور که اکبرشوکت, رئیس انجمن 
صنفی کارگران ساختمانی کشور می گوید از زمان ابلاغ این قانون 
تا کنون نه تنها کســی بیمه نشده است بلکه قطع بیمه ی کارگران 
ساختمانی همچنان ادامه داراست.  علیرضا عسگریان، معاون رفاه 
و امور اقتصادی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ازآغاز فعالیت 
مجدد سامانه بیمه اجتماعی کارگران ساختمانی خبر داد و گفت: 
سامانه بیمه اجتماعی کارگران ساختمانی برای طی مراحل فرآیند 
شناســایی و تأیید شعب تأمین اجتماعی در دسترس قرار گرفته 
است. وی ادامه داد: سامانه بیمه اجتماعی کارگران ساختمانی با 
 همکاری مرکز فناوری اطلاعات و امنیت فضای مجازی به آدرس

 bimekar.mcls.gov.ir  مجدداً بازنویســی شده است.وی 
افزود: در حال حاضر همه کارگران ساختمانی متقاضی می توانند 
در سامانه ثبت نام کرده و با طی مراحل فرآیند شناسایی و تائید 
شــعب تأمین اجتماعی از مزایای پوشش بیمه ای بهره مند شوند. 
عسگریان تأکید کرد: کاربران دستگاه های اجرایی سامانه)ادارات 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی اســتان ها، شــعب ســازمان تأمین 
اجتماعی و بازرســین و سربازرسان انجمن های صنفی کارگران 
ساختمانی( نیز می توانند مراحل بیمه اجتماعی کارگران ساختمانی 
را از طریق این ســامانه انجام داده و به اعتراض آن ها رسیدگی 
کنند.به گزارش تسنیم، فعالان کارگران ساختمانی معتقدند هستند 
که با صدور بخشنامه جدیدی از سوی سازمان تأمین اجتماعی، 
وضعیت کارگران ساختمانی برای قرار گرفتن در لیست بیمه بدتر 
شــده است. در این بخشــنامه آمده کارگران ساختمانی باید در 
ساختمانی کار کنند که پروانه ساخت داشته باشد یا آنها ملزم به 
فعالیت در رشته ای هستند که در آن پروانه مهارت دارند، در غیر 
این صورت مشمول بیمه اجتماعی نمی  شوند.کارگران می گویند: 
این بخشــنامه کارگران بسیاری را از بیمه محروم می کند. ممکن 
است یک کارگر ساختمانی به عنوان سنگ کار در پروژه ها حاضر 
شــود و مدرک فنی و حرفه ای هم در این زمینه داشته باشد اما 
خیلی اوقات هم پیش می آید که در رشته تخصصی خود کار پیدا 
نکند و مجبور شود کار دیگری در ساختمان برعهده بگیرد. این 
اتفاق در کار ساختمانی کاملا طبیعی است و بارها برای هر کارگر 
اتفاق افتاده است. همه اینها مشاغل ساختمانی هستند و در کارگاه 
ساختمانی کار می کنند پس چرا باید چنین بخشنامه ای گذاشت؟ 
آیا غیر از این است که تأمین اجتماعی رویه صدور بخشنامه های 
نامربوط خود را آغاز کرده اســت؟ به گــزارش قدس آنلاین؛ 
بنابراین می توان گفت قصه ناتمام بیمه کارگران ساختمانی همچنان 
ادامه دارد و آغاز فعالیت مجدد ســامانه بیمه اجتماعی کارگران 
ساختمانی هم کاری از پیش نخواهد برد. مشکل اصلی کارگران 
ساختمانی عدم اجرای قانون از سوی سازمان تأمین اجتماعی و 

طفره رفتن سازمان از اجرای تعهد خود است. 
ذخایر آبی سد های کشور 

به ۱۹.۸ ميليارد مترمکعب رسيد 

  گروه اقتصادی // درحال حاضر با وجود ۱۹ میلیارد و ۸۰۰ 
میلیون مترمکعب آب ذخیره شده در سد های کشور، ۴۰درصد 
ظرفیت مخازن سد ها پرُ و ۶۰درصد این ظرفیت خالی است. در 
۵۰ روز گذشــته از سال آبی جاری )از ابتدای مهرماه ۱۴۰2 تا 
2۰ آبان ۱۴۰2(  در مجموع 2 میلیارد و ۱2۰ میلیون مترمکعب 
آب وارد ســد های ایران شده که نسبت به ورودی یک میلیارد 
و ۷۵۰ میلیون مترمکعبی آب به ســد ها در مدت مشابه سال 
آبی گذشته، رشــدی 2۱ درصدی داشته است.همچنین در این 
مدت، به منظور تأمین آب شرب، کشاورزی، صنعت و مباحث 
زیست محیطی، ۴ میلیارد و ۳۰ میلیون مترمکعب آب از سد های 
کشور رهاسازی شده که نســبت به خروجی ۳ میلیارد و ۸۰ 
میلیون مترمکعبی آب در مدت مشــابه سال آبی قبل از سدها، 
۳۱ درصد افزایش را نشان می دهد.درحال حاضر با وجود ۱۹ 
میلیارد و ۸۰۰ میلیون مترمکعب آب ذخیره شــده در سد های 
کشور، ۴۰ درصد ظرفیت مخازن ســد ها پرُ و ۶۰ درصد این 
ظرفیت خالی اســت. به گزارش جام جم آنلاین، میزان ذخایر 
آبی سد ها در روز بیستم آبان ۱۴۰۱ بالغ بر ۱۷ میلیارد و ۸۰۰ 
میلیون مترمکعب بود، که مقایسه این رقم با حجم فعلی ذخایر 

آبی سدها، نشان دهنده رشد ۱۱ درصدی در این بخش است.

خبر

خودروهای میلیاردی اقتصادی هستند؟   
خط بطلانی بر بازار رقابتی

  
کلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی آگهی ماده ۳ قانون تعیین ت

نظر به اینکه هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک بندر عباس به شرح رای شماره 140260323136003405 
مورخ 1402/07/22 تصرفات مالکانه منصور کریمی فرزند محمد علی تحت عنوان قســمتی از ششدانگ یک قطعه زمین 
مزروعی به مســاحت 40756/51 متر مربع قســمتی از پلاک 343 فرعی از 22 - اصلی واقع در روســتای شمیل بخش 6  
بندرعباس به استناد ماده 1 و ماده 3 قانون مذکور به جهت عدم دسترسی به مالک اولیه مقرر گردید پس از انتشار آگهی سند 
مالکیت رسمی صادر و تسلیم گردد و از همین رو در اجرای ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مذکور در دو نوبت به فاصله 15 روز جهت اطلاع عموم و مالک و صاحبان حقوق آگهی میگردد چنانچه 

ظرف مهلت دو ماه از تاریخ اولین انتشار آگهی اعتراضی از طرف کسی به اداره ثبت اسناد و املاک بندرعباس تسلیم نگردد سند مالکیت بر اساس 
مفاد رای فوق در حدود و صلاحیت وفق مقررات صادر خواهد گردید در صورت وصول اعتراض معترض می بایست از تاریخ تسلیم اعتراض به 
اداره ثبت ظرف مهلت یک ماه به دادگاه صالح محل مراجعه و تقدیم دادخواست نماید چنانچه پس از سپری شدن مهلت مذکور  و عدم ارائه تقدیم 
دادخواست اداره ثبت اسناد بندرعباس نسبت به صدور سند مالکیت اقدام خواهد نمود و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد 

بود.1402/362 م/الف
تاریخ انتشار نوبت اول:1402/08/08

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/08/23
            ابوالحسن دستوری -رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک بندرعباس

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

  
کلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی آگهی ماده ۳ قانون تعیین ت

نظر به اینکه هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک بندر عباس به شرح رای شماره 140260323136003403 
مورخ 1402/07/22 تصرفات مالکانه منصور کریمی فرزند محمد علی تحت عنوان قســمتی از ششدانگ یک قطعه زمین 
مزروعی به مســاحت 41240/44 متر مربع قســمتی از پلاک 343 فرعی از 22 - اصلی واقع در روســتای شمیل بخش 6  
بندرعباس به استناد ماده 1 و ماده 3 قانون مذکور به جهت عدم دسترسی به مالک اولیه مقرر گردید پس از انتشار آگهی سند 
مالکیت رسمی صادر و تسلیم گردد و از همین رو در اجرای ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مذکور در دو نوبت به فاصله 15 روز جهت اطلاع عموم و مالک و صاحبان حقوق آگهی میگردد چنانچه 

ظرف مهلت دو ماه از تاریخ اولین انتشار آگهی اعتراضی از طرف کسی به اداره ثبت اسناد و املاک بندرعباس تسلیم نگردد سند مالکیت بر اساس 
مفاد رای فوق در حدود و صلاحیت وفق مقررات صادر خواهد گردید در صورت وصول اعتراض معترض می بایست از تاریخ تسلیم اعتراض به 
اداره ثبت ظرف مهلت یک ماه به دادگاه صالح محل مراجعه و تقدیم دادخواست نماید چنانچه پس از سپری شدن مهلت مذکور  و عدم ارائه تقدیم 
دادخواست اداره ثبت اسناد بندرعباس نسبت به صدور سند مالکیت اقدام خواهد نمود و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد 

بود.1402/264 م/الف
تاریخ انتشار نوبت اول:1402/08/08

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/08/23
            ابوالحسن دستوری - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک بندرعباس

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

  
کلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی آگهی ماده ۳ قانون تعیین ت

نظر به اینکه هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک بندر عباس به شرح رای شماره 140260323136003404 
مورخ 1402/07/22 تصرفات مالکانه منصور کریمی فرزند محمد علی تحت عنوان قســمتی از ششدانگ یک قطعه باغ به 
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قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

 گروه اقتصادی // رئیس سازمان اداری و استخدامی 
ضمن اشاره به اینکه ماهانه ۱۱0 تا ۱۵0 هزار میلیارد 
تومان هزینه پرداخت حقوق و دســتمزد کارکنان 
دولت می شــود، از برگزاری آزمون استخدامی در 
۱۷ آذر ماه و جذب نیروهای جدید خبر داد و گفت: 
آیین نامه ای را با همکاری بنیاد ملی نخبگان تهیه 
کرده ایم که در آن برای به کارگیری در مشــاغل 

تخصصی، معیارهای نخبگی نیز مشخص است. 
  میثم لطیفی - رئیس ســازمان اداری و استخدامی- در 
جشنواره شــهید رجایی که در سازمان حفاظت محیط 
زیست برگزار شد، اظهار کرد: خضوع و روحیه خدمت 
به مردم یکی از ویژگی های بزرگ شــهید رجایی بود و 
جشنواره شهید رجایی یک بهانه است تا ببینیم کجا بوده 
و به ســمت کجا در حرکتیم. ما در سازمان چند کار را 
در قالب جشنواره شهید رجایی انجام دادیم. یکی اینکه 
جشــنواره را یک رویداد ندیده و فرایند مستمر در نظر 
گرفته ایــم. همچنین بــه جای اینکه ما ارزیاب باشــیم 

دستگاه های مسئول ارزیاب باشند.
وی گفت: همچنین باید هر روز نسبت به خودمان ارزیابی 
داشته باشیم و ببینیم آیا با توجه به هزینه از بیت المال آیا 
ارزش افزوده برای کشــور و مردم حاصل شده است یا 
خیر؟ لطیفی افزود: ۳۰ دستگاه در ارزیابی محیط زیست 
سبز نقش داشتند و درخواست کمک داریم تا سال آینده 
این مسأله حتی بیشتر مورد توجه قرار گیرد چرا که آینده 

آحاد جامعه مرتبط با حوزه محیط زیست است.
  وی اعلام کرد: نتایج ارزیابی را شفاف در اختیار همگان 
قرار داده ایم و ســامانه دولت سنج راه اندازی شده و نمره 
دستگاه های مختلف و کارکنان به همراه مستندات وجود 
دارد. باید خدمت به مردم آسان تر و با حفظ کرامت آنها 

محقق شود و این اصل جشنواره شهید رجایی است.
  رئیس ســازمان اداری و استخدامی کشور اظهار کرد: 
اگر بخواهیم تحول در نظام اداری کشــور ایجاد کنیم که 
مقام معظم رهبری نیز فروردین امســال در مشهد مقدس 
بر این مســاله تاکید داشتند نیاز به درهم ریختن بسیاری 
از موضوعات داریم و گفته ایم هیچ نسخه یکسانی برای 
دســتگاه های اجرایی توصیه نمی کنیم و این مســاله در 

سال های گذشته اشتباه بوده است.
  معــاون رئیس جمهــوری گفت: در ســازمان اداری 
اســتخدامی بر اســاس الگوی عمومی تحول اداری این 
تکلیف را بر عهده خود دســتگاه ها گذاشته ایم که الگوی 

تحول خودشان را مشخص کند.
  وی با بیان اینکه سازمان محیط زیست مسئول راهبری 
حوزه محیط زیست در کشــور است، گفت: اگر نیاز به 
دستگاه های همکار است آن را اعلام کنید و ما حاضریم 

کمک کنیم اقدامات لازم را انجام دهیم.
  لطیفی افزود: جشنواره شهید رجایی فرصتی برای بازنگاه 
به عملکردمان در امسال نسبت به سال گذشته است. علت 
اینکه نام شهید رجایی بر این جشنواره گذاشته شده شاید 
به این دلیل اســت که یکی از پررنگ ترین ممیزی ایشان 

خدمت رسانی به مردم بود.
  رئیس سازمان اداری و استخدامی کشور گفت: ماهانه 
۱۱۰ تا ۱۵۰ هزار میلیارد تومان هزینه پرداخت حقوق و 
دستمزد کارکنان دولت می شود و باید دید با توجه به این 
هزینــه ارزش افزوده برای مردم و خدمت به آنها حاصل 
می شود؟ باید دید بهره وری ما در حوزه محیط زیست و 
نگهداشت از مواهب طبیعی که خداوند به امانت در اختیار 

ما قرار داده چگونه است؟
  رئیس سازمان اداری و اســتخدامی کشور با اشاره به 
برگزاری آزمون جذب و اســتخدام در ۱۷ آذرماه گفت: 
همچنین در حوزه جذب نخبگان در مشاغل اختصاصی 
دست مدیران باز است و آیین نامه ای را با همکاری بنیاد 
ملی نخبگان تهیه کرده ایم که در آن برای به کارگیری در 

مشاغل تخصصی، معیارهای نخبگی نیز مشخص است.
  وی گفت: در حوزه حقوق و دســتمزد ۴ ناترازی داریم 
و 2 سال است که درگیر این موضوع هستیم و 2۷ اقدام 
صورت گرفته و طی نامه ای به رئیس جمهوری این مسائل 
را اعلام کرده ایم این ناترازی ها شامل ناترازی های درون 
دســتگاهی به دلیل تکثر قوانین و نوع ورود افراد است. 
ناترازی دیگر نیز از نوع بین دستگاهی است. ناترازی سوم 
نیز از نوع ملی و کشــوری است. همچنین ناترازی دیگر 

مربوط به بخش خصوصی و دولتی است.
  وی دربــاره احکام حقوقی کارمنــدان دولت گفت: در 
نامــه ای به رئیس جمهوری و رئیس ســازمان برنامه و 
بودجه درخواست کردیم تا افزایش ها در احکام گنجانده 
شــوند بر این اساس قرار شد امسال احکام تقویت شود، 
البته در تمام این اقدامات باید ملاحظات ۶ میلیون کارمند 

دولت را لحاظ کنیم.
  به گزارش ایســنا، لطیفی در پایــان تاکید کرد: رئیس 
جمهوری و مجموعه دولت دغدغه معیشت همکاران را 
دارند، مشــکلات یک شبه حل نمی شــود، اما اقدامات 
خوبی در این زمینه انجام شده است. همچنین درنظر داریم 
تا فوق العاده ویژه برای دستگاه هایی که شرایط دارند رقم 

بخورد.

رئیس سازمان اداری و  استخدامی اعلام کرد

برگزاری آزمون استخدامی دولت ۱۷ آذر



 ۵ حوادث

در امتداد تاریکی

باورش کرده بودم، حدود یک سال بود که در فضای مجازی 
با هم ارتباط داشتیم. به همین دلیل وقتی به مشهد رسید، 
حدود ساعت 2 بامداد به آرامی کیفم را برداشتم و پنهانی 
از خانه خارج شدم اما وقتی او را دیدم از تعجب و حیرت 
 می خواستم فریاد بکشــم که مرا با تهدید سوار خودرو 

کرد و...
  این ها بخشــی از اظهارات دختر ۱۶ ســاله ای است که با 
 ردیابی اطلاعاتــی نیروهای کلانتری هنگامــی در فرودگاه 
 بین المللی شــهید هاشــمی نژاد شناسایی شــد که در دام 
تهدید آمیز 2جوان گرفتار شــده بود وآن ها قصد داشتند وی 
را به یکی از شهرهای غربی کشور منتقل کنند اما خوشبختانه 
پلیــس قبل از پرواز به فرودگاه رســید و 2 جوان مذکور را 
 بــه اتهام اغفال دختر نوجوان دســتگیر کــرد. این دختر که 
اشــک ریزان در آغوش مــادرش آرام گرفته بود درباره این 
ماجرای تاسف بار به مشــاور و مددکار اجتماعی  کلانتری 
احمد آباد گفت:حدود یک ســال قبــل در فضای مجازی با 
کامران آشنا شدم. تصویر او به جوانی 2۰ساله شباهت داشت 
و بسیار خوش تیپ بود. او خودش را دانشجوی مهندسی برق 
معرفی کــرد و به من وعده ازدواج داد به همین دلیل هم با او 
در فضای مجازی ارتباط داشــتم و موضوع را برای یکی از 
همکلاسی هایم بازگو کردم. از آن روز به بعد گوشی از دستم 
نمــی افتاد و همه افکارم درگیر کامران بود تا این که یک روز 
پیام داد قرار است برای دیدار با من به مشهد بیاید. من هم که 
شــیفته اش بودم برای ملاقات با او لحظه شماری می کردم. 
اوگفت ســاعت 2 بامداد به مشهد می رسد اما چون کسی را 
در مشــهد نمی شناسد مستقیم به در منزل ما می آید. من هم 
برنامه ریزی کردم و تصمیم گرفتم شبانه از خانه خارج شوم 
وتا ساعت۶بامداد که برای رفتن به مدرسه آماده می شدم، با او 
باشم و سپس به خانه بازگردم. این بودکه در روز قرار خوابم 
نبرد، به آرامی کیفم را برداشتم و از خانه بیرون آمدم. با ترس 
و اضطراب منتظر کامران بودم که ناگهان مردی حدود۴۰ساله 
از خودرو پیاده شــد و در حالی که خودش را کامران معرفی 

می کرد از من خواست تا سوار خودرو شوم!
   خیلی ترسیده بودم چون هیچ شباهتی به کامران نداشت ولی 
او با تهدید مرا سوار کرد وبه یک خانه متروکه برد. او گوشی ام 
را گرفت و در را به روی من قفل کرد.از ترس گریه می کردم 
و از این که به چنگ فردی شیطان صفت افتاده بودم خودم را 
سرزنش می کردم.فقط از طریق تماس های تلفنی اش فهمیدم 
که قرار اســت مرا ساعت ۱۰ صبح با هواپیما به غرب کشور 
ببرد! هنوز به فرودگاه نرسیده بودیم که نیروهای انتظامی از راه 

رسیدند و مرا نجات دادند اما ای کاش...
   بررســی های پلیس با دستگیری مرد ۴۰ساله نشان داد که 
او هویــت واقعی خود را پنهان کرده و بــا تصاویر دروغین، 
دختر۱۶ســاله را فریب داده است.بنابراین با صدور دستوری 
ویژه از سوی رئیس کلانتری تحقیقات گسترده ای برای کشف 

جرایم احتمالی دیگر آنان آغاز شد.

دختری که پرواز نکرد !

مراحل طلاق عاطفی 
  طلاق عاطفی نوعی از جدایی محســوب می شود که در آن 
زوجین با اینکه زیر یک سقف و با همدیگر زندگی می کنند  اما 
هیچ محبت و عشقی نسبت به یکدیگر ندارند  و صرفا یکدیگر 
را تحمل می کنند.در بســیاری از موارد  به دلیل حفظ ظاهر و 
با خیال حفــظ آبرو زوجین اقدام به جدایی نمی کنند و زندگی 
 مشترک را بدون اعتماد. عشق و علاقه ادامه می دهند به معنای 
واقعی بین اینگونه از زوج ها هیچ زندگی مشــترک و رابطه ی 
محبت آمیزی وجود ندارد و زن و مرد نسبت به همدیگر دلسرد 

هستند و احساس غریبگی و بیگانگی بین آنها حاکم است.
مراحل مزبور در دوران طلاق عاطفی به شــرح زیر طبقه بندی 

شده است:
*  مرحله اول؛ سرزنش:

    در مرحله اول، شــروع کننده تمرکز خود را متوجه همســر 
 می کند و او را در تمام اتفاق های گذشــته، حال و آینده مقصر 
می داند. در این مرحله فرد دارای یک تصویر بد و نامناســب 
نسبت به خود است و ممکن است به راحتی آسیب ببیند. شروع 
کننده در بیشتر موارد افسرده و غمگین است و احساس کمبود 
انرژی می کند و در نظر دوســتان و خانواده هم بسیار آشفته به 

نظر می رسد. 
  خصوصیات و واکنش های رفتاری فرد در مرحله اول، با توجه 
به اینکه در زمره افراد شروع کننده یا غیرشروع کننده باشد، فرق 
می کند. در چنین شرایطی مرد یا زنی که درخواست طلاق داده 
)شروع کننده( می خواهد از یک زندگی پر از استرس به آرامش 
برسد چرا که دچار عصبانیت، افسردگی و ترس است ولی سعی 
می کند همه چیز را عادی جلوه دهد. طرف غیرشــروع کننده 
)کسی که درخواست طلاق نداده( هم در این مرحله شروع کننده 

را فردی خیره سر و سمج می نامد.
* مرحله دوم؛ سوگواری:

   در این مرحله غم و اندوه فراوان بر شــروع کننده مســتولی 
می شــود. به هر اظهار نظری واکنش تند نشــان می دهد و به 
شدت در افکار و احساســات خود غوطه ور می شود. تمرکز 
حواس خوبی ندارد، به گونه ای که در انجام کارهای روزمره اش 
با مشــکلاتی مواجه خواهد شد. در این مرحله اگر زوج دارای 
 فرزند باشند، به تدریج در انجام مسئولیت هایشان سستی به خرج 
می دهند و ممکن است یکی از والدین دست روی بچه بگذارد تا 

شاید همسر از دست داده را دوباره صاحب شود.
*  مرحله سوم؛ خشم:

  هر چند خشم در هر مرحله از مراحل ۵گانه تظاهر پیدا می کند 
ولی از خصوصیات بارز مرحله سوم است، به خصوص نسبت 
 به دوســتان و افراد خانواده و بیشترین بخش آن متوجه همسر 
می شــود. با این حال ممکن اســت مرد به تمام زن ها و حتی 
زن نسبت به تمام مردها حس خشم داشته باشد. در این مرحله 
شروع کننده خود را محق می داند که عصبانی شود و همسرش 
 بایــد تاوان اعمالــش را پس دهد و آزار و اذیت شــود. حتی 
گاهی بی دلیل نسبت به فرزندان خود حساسیت های بی مورد 
دارد و بــه آنها پرخاش و توهین می کنــد ولی با این حال در 
پشت این چهره، ترس های بسیاری نهفته است؛ چگونه می توانم 
تنهــا زندگی کنم؟ توانایی گذران زندگــی را دارم؟ می توانم از 
 خودم حمایت کنم؟ آیا موفق به پیدا کردن شخص دیگری خواهم 

شد؟ و...
*  مرحله چهارم؛ تنهایی:

   بســیاری از افراد بعد از دوران بلوغ، احســاس می کنند تنها 
هســتند. به تدریج شروع کننده شخصیت خود را طوری تطابق 
 می دهــد که دیگر نیازی به همســر ندارد. مرد یا زن ســعی 
می کنند به خود اطمینان پیدا کنند و تصمیم نهایی را بگیرند. آنها 
در این مرحله خودشــان را بازسازی می کنند و تصویرشان از 

خود، نسبت به مرحله اول خیلی بهتر می شود.
*  مرحله پنجم؛ بازگشت به زندگی:

  ورود مجــدد به زندگی آخرین مرحله از فرآیند طلاق قانونی 
اســت. مرد یا زن احساس می کنند که دوباره کنترل بیشتری بر 
زندگی خود دارند. در این مرحله فــرد می تواند برنامه ریزی 
درازمدت انجام دهد. اگر هر دو در این مرحله قرار داشته باشند، 
به ندرت کارشان به محاکم قضایی کشیده می شود و فرآیند طلاق 

قانونی بدون نیاز به دادگاه تکمیل می شود.
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►ماهي و میگو هدیه ي خداوندي است آن را از کودکان دریغ ننمایید

گروه حوادث// باند توزیع موادمخدر در جاســک با ۳00 
کیلوگرم تریاک توسط نیروهای مرزبانی و انتظامی دستگیر 

شد.

    ســردار اسماعیلی، فرمانده مرزبانی استان هرمزگان اظهار 
کرد: طی عملیات مشترک دریادلان مرزبانی استان مستقر در 
پایگاه دریابانی جاسک با همکاری ماموران انتظامی شهرستان، 

باند ســوداگران مرگ در  سواحل گوگسر جاسک متلاشی و 
۳۰۰ کیلوگرم تریاک از آنان کشف شد.

   به گزارش فارس، ســردار اســماعیلی خاطرنشان کرد: در 
این عملیات، یک فروند شناور قاچاقچیان توقیف و سوداگران 
مرگ با مشاهده ماموران از محل متواری که دستگیری اعضای 

باند در دستور کار مرزبانان هرمزگانی است.

باند توزیع موادمخدر در جاسک متلاشی شد 

  
کلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی آگهی موضوع ماده ۳ قانون تعیین ت

نظر به اینکه هیات حل اختلاف مســتقر در اداره ثبت اســناد و امــلاک بندرعباس به 
شــرح رای شــماره 140260323054000442 مورخ 1402/07/18 و اصلاحی شماره 
140260323054000515 مورخ 1402/08/06 تصرفات مالکانه آقای مهرداد موثق فرزند 
ابراهیم در ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 39030.04 متر مربع قسمتی از 
پلاک ثبتی 67 فرعی از 35 - اصلی که جهت ملک مورد تقاضا پلاک جدید 965 فرعی از 
اصلی مذکور تعیین گردید واقع در تازیان بخش دو بندرعباس انتقال مع الواسطه به استناد 
مواد 1 و 3 قانون مذکور و ماده 13 آیین نامه اجرایی آن به جهت فوت مالک رسمی و عدم 
دسترسی به وراث مرحوم محمد علی داد امیری رای به طی تشریفات ثبتی و صدور سند 
مالکیت بنام متقاضی مذکور صادر گردیده است و مقرر گردید پس از انتشار آگهی مذکور 
و ســپری شدن مهلت واخواهی سند مالکیت رسمی صادر و تسلیم گردد لذا در اجرای 

ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی رای مذکور در دو نوبت به فاصله 
15 روز در روزنامه های کثیر الانتشار و محلی و جهت اطلاع عموم و مالک و صاحبان حقوق آگهی میگردد چنانچه 
ظرف مهلت دو ماه از تاریخ اولین انتشار آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل، اعتراضی از طرف کسی به اداره 
ثبت اسناد و املاک منطقه دو بندرعباس تسلیم نگردد سند مالکیت بر اساس مفاد رای فوق در حدود و صلاحیت وفق 
مقررات صادر خواهد گردید در صورت وصول اعتراض معترض می بایست از تاریخ تسلیم اعتراض به اداره ثبت 
منطقه دو بندرعباس ظرف مهلت یک ماه به دادگاه صالح محل مراجعه و تقدیم دادخواست نماید و گواهی تقدیم 
دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد. پس از سپری شدن مهلت مذکور و عدم ارائه گواهی تقدیم دادخواست 
اداره ثبت اسناد منطقه دو بندرعباس نسبت به صدور سند مالکیت اقدام خواهد نمود و صدور سند مالکیت مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.  1402/293 م/الف
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/08/23 - تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/09/08

صادق شریفی شمیلی

سرپرست اداره ثبت  اسناد واملاک ناحیه دو بندرعباس  

گروه حوادث// جانشین فرمانده مرزباني استان 
سیستان و بلوچســتان از کشف ۱۱2 کیلوگرم 
موادمخدر و مقادیر قابل توجهي قرص روانگردان 

خبر داد.
   به گزارش خبرنگار دریا، سرهنگ »جواد رفیعي« 
در تشریح این خبر اظهار داشت: در راستاي کنترل 
و مراقبت از نوار مــرز و برخورد قاطع با هرگونه 
تجاوز به مرزهاي ایران اسلامي، دریابانان پایگاه 
دریابانــي چابهــار با اشــراف اطلاعاتي و رصد 
تحرکات در مناطق مرزي به ســرنخ هایي از قصد 
قاچاقچیان براي انتقال موادمخدر از طریق سواحل 
مکران دست یافتند و با برنامه ریزي دقیق عملیاتي 
تشدید اقدامات کنترلي را در دستور کار قرار دادند.

وي افزود: با انجام اقدامات گسترده اطلاعاتي زمان 

برنامه ریزي شده براي انتقال موادمخدر و همچنین 
مسیرهاي تردد قاچاقچیان مشخص شد و دریابانان 
پایگاه دریاباني چابهار در زمان مناسب منطقه مورد 
نظــر را در کنترل خود قرار دادند و با پشــتیباني 
اطلاعاتي و هدایت عملیاتي مرزباني استان موفق 
شــدند، محموله موادمخدر را کشف کنند.جانشین 
فرمانده مرزباني استان سیستان و بلوچستان تصریح 
کرد: قاچاقچیان که قصد داشــتند موادمخدر را در 
فرصتي مناســب از طریق دریا وارد کشور کنند به 
محض مشــاهده دریادلان، اقدام به تیراندازي به 
ســمت دریابانان کرده که مأموران نیز بلافاصله با 
اتخاذ موضع و تاکتیک عملیاتي مناسب مقابله به 
مثل کرده که به علــت حجم زیاد آتش دریابانان، 
قاچاقچیان تاب مقابله نداشــته، عرصه را بر خود 

تنگ دیده و خود را تســلیم دریابانان کرده و در 
رسیدن به اهداف شوم خود ناکام ماندند.سرهنگ 
رفیعي گفت: در این درگیري دریابانان غیور پایگاه 
دریاباني چابهار موفق شــدند ضمن توقیف یک 
دستگاه خودرو، یک قبضه سلاح کلت، یک تیغه 
خشــاب مربوطه به همراه ۷ فشنگ کلت جنگي، 
2 دستگاه گوشــي تلفن همراه و دستگیري یک 
نفر، ۹۸۵ ورقــه ده تایي انواع قرص روانگردان و 
۱۱2 کیلوگرم موادمخدر از نوع حشیش را کشف 
کنند.جانشــین فرمانده مرزباني استان سیستان و 
بلوچستان در پایان خاطرنشان کرد: امروز دریابانان 
مجاهد بیش از هر زماني دیگــر آمادگي و توان 
پاســخگویي به هرگونه تجاوز و تعرض به خاک 
میهن عزیزمان را دارند و همواره با چشماني تیزبین، 
امنیتي مثال زدني را براي امت اسلامي در سرحدات 

کشورمان به ارمغان خواهند آورد.

کشف حشیش در مرزهاي دریاي عمان

گروه حوادث// مرد جوان در اقدامی کینه جویانه روی برادرش در زابل 
اسید پاشید.

   سردار دوستعلی جلیلیان فرمانده انتظامی سیستان و بلوچستان با اعلام 
این خبر بیان داشــت: در پی اعلام مرکز فوریت های پلیسی ۱۱۰ مبنی بر 
وقوع یک فقره اسیدپاشــی در یکی از محلات شهرستان زابل، بلافاصله 
مأموران انتظامی برای بررسی موضوع به محل اعزام شدند و مشخص شد 

که مردی ۳۱ ساله به دلیل اختلافات خانوادگی، پس از مشاجره و درگیری 
لفظی، اقدام به پاشیدن اسید به سمت برادر ناتنی خود کرده و سپس از محل 
متواری شــده و فرد آسیب دیده نیز به بیمارستان منتقل شده است.با توجه 
به حساسیت موضوع مأموران پلیس توانستند با انجام اقدامات اطلاعاتی، 
مخفیگاه متهم را شناسایی و در عملیاتی ضربتی و هماهنگ وی را در کمتر 

از ۱2 ساعت دستگیر کنند.

اسیدپاشی روی برادرناتنی

انهدام باند بزرگ قاچاق سوخت در بندرعباس
گروه حوادث// رئیس کل دادگستری هرمزگان از انهدام 
یک باند بزرگ قاچاق سازمان یافته سوخت در بندرعباس 

خبر داد.
   مجتبی قهرمانی »رئیس کل دادگســتری هرمزگان« اظهار 
داشــت: به دستور دادســتان عمومی و انقلاب مرکز استان 
هرمزگان طی یک عملیات ضربتی توسط نیروهای دریابانی، 
یــک باند قاچاق ســازمان یافته ســوخت در بندرعباس، 
شناسایی و منهدم شــد.وی در ادامه افزود: این باند سازمان 
یافته با اســتفاده از نفرات و تجهیزاتی که در اختیار داشت، 
ماهانه ۶ میلیون لیتر ســوخت از نوع گازوئیل را از طریق 
دریا قاچاق می کرد.  قهرمانی تصریح کرد: مأموران دریابانی 
همچنین پس از شناسایی و توقیف یک فروند لنج متعلق به 

اعضای این باند، در بازرسی از شناور مذکور، ۳۵۰ هزار لیتر 
ســوخت قاچاق را کشف و ضبط نمودند.  قهرمانی تصریح 

کرد: پس از هماهنگی های لازم با مراجع ذیربط تاکنون، ۱۰ 
نفر از اعضای این باند سازمان یافته قاچاق سوخت، دستگیر 

و تحویل مقامات قضایی شده اند.
   این مقام قضایی همچنین بــا بیان اینکه مرتکبین قاچاق 
سازمان یافته سوخت علاوه بر جریمه نقدی و مجازات حبس 
به ضبط اموال ناشی از جرم نیز محکوم می شوند، تصریح کرد: 
در راستای اجرای ماده 2۰ قانون مبارزه با قاچاق کالا؛ شناور 
دخیل در امر قاچاق نیز به نفع دولت ضبط خواهد شد.رئیس 
کل دادگستری استان هرمزگان در پایان تأکید کرد: اقدامات 
مجرمانه قاچاقچیان ســوخت از زیر چتر اطلاعاتی دستگاه 
قضایــی و ضابطین مخفی نخواهد ماند و مجازات مرتکبین 

چنین جرایمی قاطع و بدون اغماض خواهد بود.

کلاهبرداری از طریق راه اندازی دستگاه اسکیمر در چند نانوایی
گروه حوادث// رئیس پلیس فتا استان گیلان  

از دســتگیری فردی که با دستگاه اسکیمر 
بیش از ۳ میلیارد ریال از حساب های بانکی 
شهروندان به صورت غیر مجاز برداشت کرده 

بود، خبر داد.
   سرهنگ امیرحسین نقی مهر ضمن اعلام این خبر 
اظهار کرد: پس از شکایت تعدادی از شهروندان 
مبنی بر برداشت غیر مجاز و خالی شدن حساب 
بانکی آنها، بررسی موضوع به صورت ویژه در 
دســتور کار کارشناسان  پلیس فتا قرار گرفت.

وی افزود: کارشناسان پلیس فتا در بررسی های 

تخصصی متوجه شدند، فرد کلاهبردار از طریق 
راه اندازی دستگاه اسکیمر در چند نانوایی، اقدام 
به کپی برداری از کارت عابربانک آن ها کرده و با 
تحصیل مال نامشروع وجوه حاصله کلاهبرداری 
شــده، اقدام به خرید طــلا و جواهرات کردند. 
سرهنگ نقی مهر ادامه داد: کارشناسان پلیس فتا 
با انجام تحقیقات تخصصی و بررسی های فنی، 
موفق شدند متهم 2۴ ساله پرونده دستگیر و برای 
سیر مراحل قانوني به مرجع قضایي معرفي کنند.

رییس پلیس فتا گیلان افزود: نانوایی های سراسر 
کشور از کارتخوان های مخصوص استفاده  کنند 

و شــهروندان ضمن خودداری از اعلام رمز به 
فروشنده عملیات پرداخت را شخصاً انجام دهند.
سرهنگ نقی مهر یاد آور شد: تغییر دوره ای رمز 
یکی از بهتریــن راه ها برای جلوگیری از عملی 
شــدن اهداف مجرمانه مجرمان سایبری است.
 وي از مردم خواســت :هشــدار های پلیس را 
از  اطــلاع  در صــورت  و  گرفتــه  جــدی 
 هرگونــه فعالیت مجرمانــه در فضای مجازی، 
مراتب را از طریق ســایت پلیس فتا به آدرس 
www.CyberpoliCe.gov.ir بخش مرکز 

فوریت سایبری اطلاع رسانی کنند.

کشف شیشه در رب گوجه فرنگی
گروه حوادث// فرمانده پلیس فرودگاه های کشــور از کشــف ۱0 
کیلوگرم شیشه مخلوط با رب گوجه فرنگی توسط پلیس فرودگاه 

حضرت امام )ره( خبر داد.
   به گزارش خبرنگار دریا، ســردار »محسن عقیلی« در تشریح 
این خبر گفت: مأموران گیت بازرســی پلیس فرودگاه حضرت 
امــام خمینی )ره( حین چــک و کنترل مســافران خروجی به 
 بار همراه یکی از مســافران خانم در خصــوص احتمال حمل 
مواد مخدر مظنون شدند.وی افزود: با بهره گیری از فناوری های 
نوین و بررسی دقیق تر از بار همراه فرد مظنون، مقدار ۱۰ کیلوگرم 
شیشــه مخلوط با رب گوجه فرنگی کشف و ضبط شد.این مقام 
ارشد انتظامی با تاکید بر پایش کلیه بارهای خروجی با استفاده از 
فناوری های نوین در گیت های پلیس گفت: پرونده قضایی در 
این خصوص تشکیل و به همراه متهم جهت سیر مراحل قانونی به 

مرجع قضایی ارسال شده است.

 گروه حوادث// رئیس پلیس فتای استان 
سمنان از شناسایی عامل هتک حیثیت 
در شبکه اجتماعی اینستاگرام خبر داد. 

   ســرهنگ فدائیان 2۱ آبان با اشــاره به 
شناســایی عامل هتک حیثیــت یکی از 
فعالان ورزشی سمنان در شبکه اجتماعی 
اینســتاگرام اظهار کرد: یکی از شهروندان 
 با در دست داشــتن شکوائیه به پلیس فتا 
مراجعه و اظهار داشــت، بنده مدیر باشگاه 
پرورش اندام هســتم طی چند روز گذشته 
متوجــه شــدم از طریق صفحــه ای در 
اینســتاگرام کلیپ هایی بــا مضمون غیر 
اخلاقی و مغایر با قوانین توســط شخصی 
پخش شده که در باشگاه و محل کار بنده 
تهیه و تدوین شــده که باعث آبروریزی و 
بدنامی باشــگاه در بین ورزشکاران شده 
اســت، لذا با توجه به حساسیت موضوع، 
پرونــده ای در این خصوص تشــکیل و 
رسیدگی به آن در دستور کار کارشناسان 
این پلیس قرار گرفت .وی افزود: افســران 

سایبری پلیس فتا باتوجه به اظهارات شاکی 
و مســتندات جمع آوری شــده، اقدامات 
تخصصی خود را برای شناســایی متهم یا 
متهمان ســایبری آغاز کردند و در کمترین 
زمان ممکن هویت فرد مورد نظر شناسایی 
و به پلیس فتا احضار شد.این مقام انتظامی 

با اشاره به ماده ۷۴۵ قانون مجازات اسلامی 
خاطرنشــان کرد: هرگاه فردی به وسیله 
سیستم های رایانه ای یا مخابراتی، صوت، 
تصویــر یا فیلم خصوصی یــا خانوادگی 
یا اســرار فرد دیگری را بدون رضایت او 
منتشر کند یا در دسترس دیگران قرار دهد، 

به نحوی که منجر به ضرر یا هتک حیثیت 
او شود، مجرم محســوب شده و مجازات 
مناســب برای آن درنظر گرفته شده است 
و لازم است کاربران اینترنتی در خصوص 
کســب آگاهی از قوانین موجود در حوزه 
فضای مجازی توجه لازم را داشته باشند. 

  سرهنگ فدائیان ادامه داد: پس از حضور 
متهــم در پلیس فتا و روبرو شــدن وی با 
مستندات غیرقابل انکار جمع آوری شده 
توسط کارشناســان این پلیس ، متهم لب 
به اعتراف گشود که در همین راستا پرونده 
تکمیل و متهم تحت پیگــرد قرار گرفت. 
رئیس پلیس فتا استان ســمنان از عموم 
شهروندان خواســت: تا در صورت مواجه 
شدن با موارد مشکوک و مجرمانه مراتب را 
از طریق سامانه فوریتهای سایبری به شماره 
۰۹۶۳۸۰ و یا ســایت پلیس فتا به آدرس 
 www.CyberpoliCe gov.ir اینترنتی

گزارش کنند. 

دستگیری سازنده کلیپ های مغایر قانون در باشگاه پرورش اندام!

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان
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شهرستان

نمایشگاه یافته های باستان شناختی جزایر
در قشم برگزار می  شود

   الناز مطهری نژاد گروه شهرستان // نشستی با حضور محمد 
محســنی مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
هرمــزگان و ادریس رامــوز معاون فرهنگــی، اجتماعی و 
گردشگری منطقه آزاد قشــم در راستای توسعه گردشگری 
برگزار شــد. به گزارش خبرنگار دریا ، محمد محسنی در این 
نشســت با اشــاره به جایگاه منطقه آزاد قشم در گردشگری 
اســتان گفت: جایگاه قشم در منطقه، یک جایگاه ویژه است. 
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی هرمزگان 
افزود: جزیره قشم دارای پتانسیل های طبیعی زیادی است که 
منجر به شــکل گیری اقتصاد مبتنی بر گردشگری شده است. 
وی در ادامه خواستار فعال شدن خط گردشگری بندرعباس 
و جزایر قشــم، هرمز، لارک و هنگام به روش تور گردی شد 
و گفــت: جزایر هنگام و لارک از پتانســیل زیادی در زمینه 
طبیعت گردی برخوردار هستند و می توانند گردشگران زیادی 
را به خود جذب کنند و باید از این ظرفیت ها به خوبی استفاده 
شود. محسنی ادامه داد: همچنین انتقال مسافران و گردشگران 
به جزیره هرمز از بندرعباس و قشــم باید مدیریت شود تا در 
ارائه خدمات به گردشــگران با مشکل مواجه نشویم.مدیرکل 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی هرمزگان در  بخش 
دیگری از ســخنان خود بر بهبود شرایط پایگاه بافت تاریخی 
لافت تأکید کرد و خواســتار تسهیل تردد از بندر پل به لافت 
شــد.وی همچنین به توانمندســازي جوامع محلي در حوزه 
گردشگری اشاره کرد و افزود: توجه به آموزش جوامع محلی 
موجب توســعه صنعت گردشگری و ارتقا و اشتغال پایدار در 
منطقه می شود. محسنی در ادامه ضمن بازدید از موزه ژئوپارک 
خواستار برگزاری نمایشگاه مشترک با منطقه آزاد قشم شد و 
گفت: این اداره کل در نظر دارد نمایشگاه مشترکی با همکاری 
موزه ملی ایران و منطقه آزاد در جزیره قشــم برگزار کند که 
در این نمایشگاه یافته های باستان شناختی جزایر هرمزگان در 
معرض دید علاقه مندان قــرار گیرد. مدیرکل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دســتی هرمزگان تأکید کرد: هر جا لازم 
است و ظرفیت استان اجازه دهد با کمک استاندار، پروژه های 
معطل مانده که هم به معیشــت مردم کمک می کند و هم بحث 
اقتصاد محلی و صنعت پاک گردشــگری را توسعه می دهد، 
کمک می کنیم. افزایش و نظارت بر اقامتگاه های جزیره قشم، 
ایجاد پایگاه های ورزش های ساحلی، استفاده از ظرفیت های 
مشترک برای برگزاری رویدادها و ... از دیگر موارد مطرح شده 

در این نشست مشترک بود. 

خبر

 ظروف شیشه ای در طبیعت زیر تابش آفتاب باعث بروز آتش سوزی است
روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

امین درســاره گــروه شهرســتان// فرماندار 
افتتاح مدرســه فرهنگیان و  بندرخمیر گفت: 
همچنین احداث مدرســه کندال بندرخمیر می 
تواند کمک زیادی به حل مشــکلات فضاهای 

آموزشی در این شهر نماید.
   به گزارش خبرنگار دریا، وی اضافه کرد: شــهر 
بندرخمیر یکی از شهرهای مهاجرپذیر استان است 
که طی سال های اخیر بر جمعیت این شهر افزوده 
شده و به همین نسبت نیز جمعیت دانش آموزی این 
شهر رشد داشته، لذا انتظار است فضاهای آموزشی 
بندرخمیر نیز توســعه یابد. میرهاشم خواستار در 
جلسه شورای آموزش و پرورش با بیان این مطلب 
تصریح کرد: دولت سیزدهم اهتمام زیادی در جهت 
رفع مشکلات حوزه تعلیم و تربیت و ایجاد فضای 
آموزشی مناسب برای دانش آموزان دارد و طی دو 
سال گذشته اعتبارات بسیار خوبی در حوزه افزایش 
ســرانه های آموزشی و ساخت، تجهیز و نوسازی 
مدارس برای شهرستان اختصاص یافته و سرعت 
ســاخت فضاهای آموزشی مناسب جهت تحصیل 
دانش آموزان افزایش پیدا کرده و امروز خوشحالیم با 
همدلی و هماهنگی بسیار خوب مسئولان ، خیرین 

گرامی و و مردم شریف اقدامات بسیار ارزشمندی 
در این حوزه رقم خورده است. مهندس خواستار در 
ادامه ضمن قدردانی از تلاش های اداره کل نوسازی 
مدارس استان در ساخت و ایجاد فضاهای آموزشی 
مناسب در شهرستان اظهار کرد: با این وجود، هنوز 
مدارس قدیمی و فرسوده در سطح شهرستان وجود 
دارند که نیاز به بازســازی و احیاء مجدد هستند.

رئیس شورای آموزش و پرورش شهرستان خمیر 
اذعان داشت: برگزاری حتی یک کلاس درس در 
کانکس یا دیگر فضای موجود در مدرســه بدلیل 
نبــود کلاس درس ، زیبنده دانش آموزان نیســت 
زیرا معتقدم فضای فیزیکی و تجهیزات آموزشــی 
نقش زیادی در یادگیــری دانش آموزان دارد.وی 
در ادامه در خصوص رفع مشــکل برق برخی از 
مدارس شهرســتان ، از اداره برق خواست نسبت 
به رفع این مشــکل همکاری و تسریع کند.مهدی 

باوقار زعیمی مدیرکل نوســازی ، توسعه و تجهیز 
مدارس استان هرمزگان نیز با اعلام دو خبر خوب 
برای جامعه دانش آموزی شهرستان خمیر، اظهار 
کرد:علی رغم محدودیت های اعتباری ، مدرســه 
فرهنگیــان بندرخمیر آماده شــده و در روزهای 
 آینده در اختیار جامعه دانش آموزی این شهر قرار 

می گیرد.
  وی همچنین گفت:به زودی عملیات اجرایی مدرسه 
کندال در شهر بندرخمیر آغاز می شود.باوقار با بیان 
اینکه در دو سال گذشــته ، فضاهای آموزشی در 
شهرستان توسعه خوبی داشته است، افزود: بخشی 
دیگری از فضاهای آموزشــی نیز در سال جاری 
در دســت اجراســت که با اتمام همه این فضاها ، 
شاهد رشد قابل توجهی در ساخت فضای آموزشی 
شهرستان خواهیم بود.مدیرکل نوسازی ، توسعه و 
تجهیز مدارس استان هرمزگان با بیان اینکه از لحاظ 

سرانه آموزشی ، شهرستان خمیر جزو شهرستان های 
متوسط استان است و با میانگین کشوری تقریباً برابر 
است افزود: با این وجود، شهرستان خمیر تا رسیدن 
به سرانه استاندارد فاصله دارد اما نسبت به برخی 
شهرســتان ها ، اوضاع بهتری دارد.باوقار زعیمی با 
بیان اینکه قســمت عمده بودجه دریافتی ما دولتی 
است و بخشی هم از سوی خیرین مدرسه ساز تامین 
می شود، از مشــارکت خیرین در توسعه و تجهیز 
فضاهای آموزشی، قدردانی کرد.وی در بخشی از 
سخنان خود گفت:اعتبار اداره کل نوسازی مدارس 
فقط برای پروژه های در دســت اجراست و سعی 
خواهیم کرد پروژه های به جا مانده از سال گذشته 

را به سرانجام برسانیم.
  این مقام مســئول همچنین با بیــان اینکه بدلیل 
محدودیت منابع ملی ، نمی توانیم پروژه جدیدی را 
تعریف کنیم ،ادامه داد: با این وجود تمام توان خود را 

به کار خواهیم گرفت پروژه های نیمه تمام خیرساز 
را از طریق منابع ملی به ســرانجام برســانیم.وی 
همچنین گفت:تمام نگاه ما در بحث توسعه فضای 
آموزشی این است که با مشارکت گروه های مختلف 
مشکلات فضاهای آموزشی در شهرستان ها را به 
حداقل برسانیم.رئیس آموزش و پرورش شهرستان 
خمیر نیز گفت:با توجه به توسعه شهر بندرخمیر و 
رویدر ، در صورت عدم توسعه فضاهای آموزشی 
 در برخی از مــدارس با مشــکل تراکم جمعیت 
دانش آموزی مواجه شــده و مجبور به برگزاری 

مدارس به شکل دو نوبته خواهیم بود.

فرماندار بندرخمیر :

 مدرسه فرهنگیان به زودی افتتاح می شود 

►

 

  

 گروه شهرســتان// رییس کمیته امداد امام خمینی)ره( پارسیان 
گفت: ۸۵ دستگاه وسیله گرمایشی از بخاری ها و آبگرمکن گاز بین 

مددجویان و نیازمندان تحت پوشش این نهاد توزیع شد. 
   محمود مصلح رئیس کمیته امداد امام خمینی)ره( پارسیان در خصوص 
توزیع لوازم گرمایشــی بین مددجویان در شهرستان پارسیان گفت: از 
این تعداد، ۴۵ دســتگاه بخاری گازی بــه ارزش ۹2۰ میلیون ریال و 
۴۰ دستگاه آبگرمکن گازی به ارزش یک میلیارد و ۶2۰ میلیون ریال 
است.وی با اشاره به اینکه این اقدام با هدف تامین لوازم ضروری زندگی 
مددجویان بوده است، گفت: لوازم گرمایشــی گازسوز از سایر لوازم 

ضروری گرمایشی )پر مصرف(، انرژی مصرف کمتری دارد که نتیجه آن 
کاهش هزینه برای خانواده های نیازمند است.رییس کمیته امداد پارسیان 
با بیان اینکه بیشتر مناطق شهرســتان پارسیان گاز رسانی شده است، 
گفت: امیدواریم با همراهی و مساعدت مردم و خیران نیکوکار بتوانیم 
بخشی عمده ای از نیازهای لوازم گرمایشی خانواده های نیازمند در این 
شهرستان پارسیان را تامین کنیم.به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، 
مصلح گفت: در حــال حاضر ۹۸۰ خانواده تحت حمایت کمیته امداد 
در شهرستان پارسیان شناسایی شده که نیازمند لوازم گرمایشی از نوع 

گازی هستند.

توزیع ۸۵ دستگاه وسایل گرمایشی بین مددجویان پارسیان 
گروه شهرستان// مدیر آموزش و پرورش شهرستان 
قشــم گفت: ۱۵ میلیارد ریال وســایل ورزشــی در 
 راستای ارتقای شاخص های درس تربیت بدنی در بین 

20 مدرسه این شهرستان توزیع شد. 
   حسین رنجبر گلشواری مدیر آموزش و پرورش شهرستان 
قشم گفت: این اقلام ورزشی شــامل انواع توپ رشته های 
ورزشی، طناب بازی، حلقه هولاهوپ، راکت تنیس روی میز، 
راکت بدمینتون، دروازه هندبال و پایه بسکتبال به ارزش ۱۵ 
میلیارد ریال اســت که از محل اعتبارات وزارت آموزش و 
پرورش و استان هرمزگان تامین شد.وی گفت: این اقلام همه 
ساله در ماههای نخست بازگشایی مدارس به مناطق مختلف 
شهرستان ارسال می شود تا وسایل ورزشی مورد نیاز دانش 
آموزان در ســال تحصیلی جدید تامین شود.مدیر آموزش و 

پرورش شهرستان قشم تقویت و توسعه ورزش در مدارس را 
یک امر مهم و کلیدی ذکر کرد و گفت: اســتعدادیابی و ایجاد 
فضا و بســتر لازم برای رشته های مختلف ورزشی از عمده 
اهداف آموزش و پرورش این شهرســتان مرزی در سطوح 
مختلف تحصیلی است.به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، 
رنجبر گلشــواری گفت: اداره آموزش و پرورش شهرستان 
قشــم با جذب ۵۰ معلم جوان ورزش شــامل ۱۷ نفر مرد 
 و ۳۳ نفــر زن، قدم های موثــری را در زمینه اجرایی کردن 
برنامه های جدید ورزشی در مدارس این شهرستان برداشته 
است. شهرستان مرزی قشم با بیش از ۱۵۰ هزار نفر جمعیت 
دارای ۳2 هزار و ۷۱۰ دانش آموز )۱۵ هزار و ۸۸۱ دختر و 
۱۶ هزار و ۸2۹ پسر( در مقاطع مختلف تحصیلی است و هم 

اکنون 2۴۰ مدرسه و یکهزار و 2۶۷ کلاس درس دارد.

توزیع وسایل ورزشی بین مدارس قشم 

مانده بستانكار
  810,289,753,704
 3,218,473,942
 10,017,067,735
 13,640,367,790
 100,000,000,000
 9,615,042,106
  323,038,596,959
  37,803,000,000

 0
 0
 0
 0
 0
 0
 0

1,307,622,302,263

مانده بدهكار
 0
 0
 0
 0
 0

 0
 151,888,192,133
 482,632,680,115
 103,047,814,453
 94,832,172,650
 3,215,155,300
  778,238,228,597

 49,234,790,372
 1,663,089,033,620

جمع بستانكار

 810,289,753,704
 3,218,473,942
 10,017,067,735
 13,640,367,790
 100,000,000,000
 9,615,042,106
  323,038,596,959

 37,803,000,000

 291,472,952
 0

 
 0
 0
0

 1,307,913,775,188

جمع بدهكار
 0
 0
 0
 0
 0

0
151,888,192,133
482,924,153,067
103,047,814,453
 94,832,172,650
 3,215,155,300

 778,238,228,597
 49,234,790,372
  1,663,380,506,572

شهرداري میناب

عملكرد 6 ماهه دوم  1401 شهرداري میناب
نام حساب

درآمدهای ناشی از عوارض عمومی

درآمدهای ناشی از عوارض اختصاصی شهرداری
بهای خدمات و درآمدهای موسسات انتفاعی شهرداری

درآمدهای حاصل از وجوه و اموال شهرداری
كمك هاي اعطائي دولت و سازمانهاي دولتي

اعانات ، كمك های اهدایی و دارائی ها
ماده 101 قانون شهرداري 

فروش اموال غیر منقول
جبران خدمات كاركنان

استفاده از كالاها و خدمات
كمك های بلاعوض

رفاه اجتماعی
سایر هزینه ها 

ساختمان و سایر مستحدثات
ماشین آلات و تجهیزات

جمع كل

  
ن سند مالکیت آگهی فقدا

نظر به اینکه خانم مهدیه مؤمن زاده به استناد دوبرگ استشهاد شهودگواهی شده در دفتر 98 قشم جهت دریافت سند مالکیت المثنی نوبت اول به این اداره مراجعه 
کردند و مدعی هستند که سند مالکیت پلاک فوق در قشم- شهرک نریمان قطعه یک بخش هشت سند مالکیت صادر و تحویل مالک گردیده است که به علت 
جابجایی مفقود گردیده طبق مشخصات یک قطعه واحد خدماتی نوع ملک طلق با کاربری به پلاک ثبتی 27679 فرعی از 1939 اصلی ، مفروز و مجزا شده از 
1 فرعی از اصلی مذکور ، قطعه در طبقه و واقع در بخش 08 ناحیه 00حوزه ثبت ملک قشم استان هرمزگان به مساحت 256 متر مربع بمالکیت مهدیه / مؤمن 
زاده فرزند حسین شماره شناسنامه 32416 تاریخ تولد 1358/06/28 صادره از ری دارای شماره ملی 0490311644 با جز سهم 6 از کل سهم 6 بعنوان مالک 
شش دانگ عرصه و اعیان با شماره مستند مالکیت 26980 تاریخ 1399/04/04 دفترخانه اسناد رسمی شماره 98 شهر قشم استان هرمزگان، موضوع سند مالکیت 
اصلی بشماره چاپی 387210 سری ب سال 98 با شماره دفتر الکترونیکی 139920323056000851 ثبت گردیده است. لذا به استناد ماده 120 آئین نامه قانون 

ثبت و تبصره ذیل آن مراتب یک نوبت آگهی و متذکر می گردد هرکس نسبت به ملک مورد آگهی معامله ای انجام داده و یا مدعی وجود سند مالکیت نزد خود می باشد بایستی ظرف مدت 
ده روز از تاریخ انتشار این آگهی اعتراض کتبی خود را به پیوست اصل سند مالکیت یاسند معامله رسمی به این اداره تسلیم نماید بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت 

مقرر با وصول اعتراض بدون سند مالکیت یاسند معامله رسمی نسبت به صدورسند مالکیت المثنی وتسلیم آن به متقاضی اقدام خواهد شد.  1402/1070 م/الف
تاریخ انتشار: 1402/08/23

محمد آرامش
 مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک قشم

مفقودی مفقودی
کارت مالکیت خودرو کامیون سیستم میتسوبیشی پلاک ۲۳۹4۸  

مالکیت : محمد تورنگ شماره شاسی  0046۳6  
 شماره موتور:۹4۳7۹0 مدل۲001 رنگ :سفید مفقود گردیده 

و از درجه اعتبار ساقط می باشد .

سند خودروی ام . وی . ام XX ۳۳ رنگ نوک مدادی 
مدل 1400 به شماره پلاک ۳71 ق 56 ایران ۸4 

 MVM4۸4FBDL0۳156۸ و شماره موتور
و شماره شاسی NATGBAYLXM10۳۲071 به نام 

محبوبه محمدزاده کیانی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

گروه شهرستان// دانش آموزان دختر متوسطه دوم 
میناب به مناطق عملیاتی جنوب اعزام شدند.

   مسئول دفتر بسیج دانش آموزی شهرستان میناب گفت: 
۹۰ نفر از دانش آموز دختر متوسطه دوم میناب در قالب 
راهیان نور، با دو دستگاه اتوبوس به مناطق عملیاتی جنوب 

اعزام شدند.

ســرهنگ علی رنجبری افزود: این دانش آموزان به مدت 
۵ روز از مناطق عملیاتی شــلمچه، دهلاویه، اروندکنار و 

هویزه دیدن می کنند.
  به گزارش خبرگزاری صداوسیما مرکز خلیج فارس، وی 
افزود: تا پایان ســال هم 2۰۰ نفر دیگر از دانش آموزان 

دختر و پسر به این مناطق اعزام خواهند شد.

اعزام دانش آموزان دختر میناب به اردوی راهیان نور 
النــاز مطهری نژاد گروه شهرســتان// 
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان 
از پایان نوبت بندی آب شــهر دشتی و 
بهبود وضعیت آب شرب شهر پارسیان و 

روستاهای همجوار خبر داد. 
   به گزارش خبرنــگار دریا، عبدالحمید 
حمزه پور با بیان اینکه به دلیل خشکسالی 
سال های اخیر، میزان آبدهی چاه ها کاهش 
چشمگیری داشته است، افزود: این وضعیت 

باعث شــده تا ضمن تحت تاثیر قرار دادن 
ســفره های زیر زمین ، میزان برداشت آب 
از چاه های موجــود نیز کاهش یابد. وی 
ادامه داد: شرکت آب و فاضلاب هرمزگان 
با هدف تامین نیاز آبی مشترکین پارسیان، 
اقدام به حفر و تجهیز یک حلقه چاه کرد که 
با تکمیل آن، نیاز آبی جمعیتی بالغ بر 2۰ 
هزار نفر بهبود یافت. مدیرعامل شرکت آب 
و فاضلاب هرمزگان با بیان اینکه چاه جدید 

حفر شده بر نیاز آبی دو شهر پارسیان، دشتی 
و چهار روستای همجوار تاثیر مثبت گذاشته 
است، گفت: برای اجرای خط انتقال، حفر و 
تجهیز این چاه، اعتباری بالغ بر ۳۵ میلیارد 
ریال هزینه شده است. به گفته عبدالحمید 
حمزه پور، میزان برداشت آب از این چاه، 
۱2 لیتر بر ثانیه است که تاثیر به سزایی در 
افزایش ظرفیت تولید آب مناطق یاد شده 

داشته است.

با وارد مدار شدن یک حلقه چاه جدید محقق شد

پایان نوبت بندی آب دشتی و بهبود وضعیت آب شهر پارسیان 

از         1401/07/01
تا          1401/12/29

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

 حوزه ثبت ملک قشم
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گروه ســلامت //  یک پزشک متخصص 
هشدار داد: کرونا و آنفلوآنزا همچنان در 
کمین است و انتظار می رود که شهروندان 
اصول بهداشتی را همچنان رعایت کنند. 
   دکتر سید سعید کسائیان معاون بهداشت 
دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی 
درمانی ســمنان درجمع خبرنگاران اظهار 
کرد: فرهنگ ســازی در زمینــه توجه به 
دستورالعمل های بهداشــتی مانند رعایت 
فاصله اجتماعی و اســتفاده از ماســک 
نقشــی مهم در حفاظت فردی در ابتلا به 
سرماخوردگی، کرونا و آنفلوآنزا دارد.وی 
ادامه داد: فرهنگ ســازی در زمینه توجه 
به دستورالعمل های بهداشتی مانند رعایت 
فاصله اجتماعی و اســتفاده از ماســک 
نقشــی مهم در حفاظت فردی در ابتلا به 
ســرماخوردگی، کرونــا و آنفلوآنزا دارد.

دکتر کســائیان، پیرامون شیوع آنفلوآنزا و 
اثر تزریق واکســن در آن خاطرنشان کرد: 
بهترین زمان تزریق واکسن آنفلوآنزا اواسط 
مهر ماه بوده، اما هنوز هم دیرنشده و افراد 
می توانند نسبت به تزریق واکسن و ارتقای 

ایمنی بدن خود اقدام کنند.

معاون بهداشــت دانشگاه علوم پزشکی و 
یادآوری  استان  بهداشتی درمانی  خدمات 
کرد: تزریق واکسن آنفلوآنزا برای مادران 
باردار، معلولان، بیماران دیالیزی و دارای 
بیماری های زمینه ای بــه صورت رایگان 
انجام می شود و سایر افراد باید واکسن را 
از داروخانه تهیه کنند.وی خاطرنشان کرد: 
با تزریق واکســن امکان ابتلا به آنفلوآنزا 
همچنان وجود دارد، امــا احتمال ابتلا و 
واکسینه شــده،  افراد  در  بیماری  عوارض 
بســیار کمتر از افرادی اســت که واکسن 

تزریق نکردند.
  به گزارش ایســنا ؛ دکتر کسائیان با بیان 
اینکه شــیوع کرونا روند افزایشی ندارد، 
اظهار کرد: به همه افرادی که بیش از یکسال 
از تزریق نوبت قبلی واکسن کووید۱۹ آن ها 
گذشته است، توصیه می شود با مراجعه به 
مراکز بهداشت یک نوبت واکسن دریافت 
کنند. این پزشــک عنوان کــرد: ضرورت 
 دارد تمامی افراد به ویژه بیماران خاص و

 افراد مبتلا به ســرطان و ســالمندان، در 
تزریق نوبت یادآور واکســن کرونا اهتمام 

داشته باشند.

طالع بینی

فروردین :
امروز بوسیله دوستان و آشــنایان با فرد سرشناس و 
مهمی آشــنا می شوید و گفتگویی میان شما و این فرد 
ایجاد خواهد شد. سخن های این فرد تاثیر زیادی روی شما می گذارد، 
در نتیجه حرف های ایشان را آویزه  گوش کنید و در آینده همیشه به یاد 
گفته های این فرد باشید. کار حساسی را در پیش دارید، اما با افرادی که 
تجربه بیشتری نسبت به شما دارند مشورت نکرده اید و به همین دلیل 

نیز تمامی جوانب این کار مهم را در نظر نگرفته  اید. 

  اردیبهشت :
تنبلی را کنار بگذارید و زودتر از همیشه کارهای امروز 
را به پایان برســانید. به خاطر داشــته باشید که وقت 
طلاســت و اجازه ندهید عمرتان هدر رود. فرصتی که 
برای فراگیری مهارت های جدید در اختیار دارید را به فال نیک بگیرید. 
اگر به فکر حفظ آبروی تان هستید، پولی که از کسی قرض کرده اید را 
در اولین فرصت باز پس دهید. احساس تنهایی که به آن گرفتار هستید 
را با بودن در کنار دوستان یا اعضای خانواده از بین ببرید. مطمئن باشید 

اطرافیان نیز از بودن در کنار شما لذت می برند.  

  خرداد :
ســرحال و خوشحال هســتید و روز را با انرژی آغاز 
کرده اید. از این انرژی نهایت استفاده را ببرید و کارهای 
امروز را زودتر از همیشه به پایان برسانید. به لحاظ مالی 
روز حساســی را در پیش دارید و بهتر است که مواظب خرج هایتان 
باشــید. در غیر این  صورت هزینه  سنگینی را متحمل می شوید.  خبر 
فرخنده ای به دســت شما می رســد. این خبر را با دوستان و اعضای 
خانواده درمیان بگذارید و لحظه های شــادی را تجربه کنید. احتمال 

ایجاد مشاجره ای میان شما و یکی از آشنایان وجود دارد. 
  تیر :

اجازه ندهید ترس و هراس جلوی موفقیت و پیشرفت  
شما را بگیرد. از امروز زندگی را با جسارت بیشتری دنبال 
کنید و شک نداشته باشید که فاصله چندانی با موفقیت و 
پیشرفت ندارید. نصیحت افرادی که تجربه های بیشتری نسبت به شما 
دارند را آویزه گوش کنید.  امروز با مشکلی روبه رو می شوید و چاره ای 
پیدا نمی کنید به غیر از اینکه برای حل این مشــکل از اطرافیان کمک 
بگیرید، اما پیشــنهاد می کنیم برای حل این مشکل از هر کسی کمک 
نگیرید و از فردی درخواست کمک کنید که مطمئن هستید مشکل شما 
را بی مزد و منت حل می کند و پس از پایان این مشــکل از شما توقعی 

نخواهد داشت.  
  مرداد :

روحیه تان را از دســت داده اید و مانند گذشته انرژی و 
نشــاط ندارید، اما جایی برای نگرانی وجود ندارد چرا 
که خستگی بیش ازحد کار شما را به اینجا کشانده است 
و برای بهبود این روحیه، امروز قدری به خودتان اســتراحت دهید و 
خستگی و کسالت را از تن خود دور نمایید. مصرف خوراکی های مضر 
و ناسالم را کنار بگذارید و سبک زندگی سالمی در پیش بگیرید. روحیه 
مردم داری دارید و اطرافیان را بــه خود جذب می کنید، امروز از این 

روحیه برای رسیدن به موفقیت های بیشتر استفاده کنید. 
 شهریور :

تصمیم مهمی سر راه شما قرار می گیرد. به صلاح شماست 
که از تصمیم های عجولانه دوری بگیرید و پس از مشورت 
با افراد باتجربه، تصمیمی اتخاذ کنید که صلاح شما و دیگر 
اعضای خانواده را به دنبال داشته باشد.  با مشکل مالی روبه رو خواهید شد 
و به تنهایی کاری از دستتان برای حل این مشکل بر نمی آید، در این شرایط 
از بزرگان فامیل کمک بگیرید و به خودتان قول دهید که بیشــتر به فکر 

پس انداز و صرفه جویی باشید و در آینده ثبات مالی تان را بهبود بخشید. .
 مهر :

بیماری مزمنی که دارید امــروز رو به بهبودی خواهد 
گذاشت. در آینده سلامت خود را جدی بگیرید و اجازه 
ندهید ســهل انگاری در آینده شما را دوباره راهی بستر 
بیماری کند. به لحاظ مالی اوضاع مناســبی ندارید و مدتی است که 
درآمد چندانی روانه حساب های بانکی شما نشده. غم به دل خود راه 
ندهید،  این شــرایط در آینده ای نزدیک تغییر می کند و اوضاع مالیتان 
بهبود می یابد. به صلاح شماست که قسمتی از این درآمد را برای روز 

مبادا کنار بگذارید. 
 آبان :

روز را سرشار از اعتماد به نفس آغاز کرده اید و احساس 
می کنید که هیچ مانعی ســد راه شــما نخواهد شد، این 
احســاس را به فال نیک بگیرید و مشــکلات امروز را 
راحت تر از همیشه از سر راه بردارید.  یکی از اطرافیان نیازمند کمک 
شماست. به این فرد کمک کنید، اما مواظب باشید از کارهای اصلی خود 
عقب نمانید و وقت بیش ازحدی را برای کمک به اطرافیان تلف نکنید.  

   آذر :
به خاطر داشته باشید که راز جوانی و شادابی در ورزش 
و تحرک نهفته  اســت. قصد انجام معامله ای دارید، اما 
نگران هســتید که ضرری متحمل شوید. هیچ جایی 
برای نگرانی وجود ندارد و مطمئن باشــید معامله ای که امروز انجام 
می دهید، در آینده سود کلانی روانه حساب های بانکی شما می کند. به 
خاطر داشته باشید که مسئولیت پذیری بیش از حد در خصوص اعضای 

خانواده چیزی به غیر از نگرانی برای شما به دنبال ندارد. 
 دی :

روز بسیار خوبی را در پیش دارید و فرصتی برای تفریح 
پیدا می کنید، از این فرصت نهایت اســتفاده را ببرید و 
با استراحت و تفریح، خودتان را آماده روزهای آینده 
کنید. مواظب دخل و خرجتان باشید. در غیر این صورت حساب و کتاب 
خرج ها را گم می کنید و هزینه سنگینی روی دستتان می افتد. زندگی را 
جدی نمی گیرید و کارهای مهم را با سهل انگاری انجام می دهید، ادامه 
این رویکرد چیزی غیر از شکست و سرخوردگی برای شما به دنبال 

نخواهد داشت. 
   بهمن :

اهل انجام به موقع کارها نیستید و این روحیه باعث شده 
تا ســبک  زندگی  شما اطرافیان را ناراحت کند. امروز 
بهترین زمان برای سرمایه گذاری و رسیدن به سودی 
چشمگیر است. همسر یا عشق  زندگی تان امروز هرکاری که از دستش 
بر می آید را برای شادی شما انجام خواهد داد. قولی به یکی از آشنایان 
داده اید، اما توان انجام این قول را ندارید و نمی توانید ســر حرفتان 

بمانید. 
  اسفند : 

 خبر فرخنده ای به دست شــما می رسد. این خبر را با 
اعضای خانواده در میان بگذارید ولحظه های شادی را 
تجربه کنید. معامله ای در پیش دارید و نقشه های زیادی برای سودآوری 
بیشتر کشیده اید، اما بهتر است این معامله را با چشم بسته انجام ندهید 
و یک بار دیگر جوانب مختلف آن را بررسی نمایید، در نهایت پس از 
بررسی های مختلف و مشورت با اطرافیان، معامله ای را انجام دهید که 

جایی برای ضرر در آن وجود نداشته باشد. 

یک پزشک متخصص

 مراقب باشید کرونا و آنفلوآنزا 
در کمین است
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گروه سلامت // معاون بیمه و خدمات سازمان بیمه سلامت 
گفت: ۴ قلم داروی پرمصرف بیماران دیابتی، تا ۷۵ درصد با 

حمایت بیمه ارائه می شود.
   مهــدی رضایی افزود: در هفته دیابــت ۴ قلم داروی جدید 
بیماران دیابتی که تا کنون هیچ پوشش بیمه ای نداشت، از این پس 
با پوشش بیمه ارائه می شود.وی ادامه داد: علاوه بر آن خدمات 
توانبخشــی، لیزر درمانی، اندازه گیری قندخون و تجهیزاتی از 
جمله نوار قندخون و ســوزن سنجش قندخون هم شامل بسته 
بیمه ای است.معاون بیمه و خدمات سازمان بیمه سلامت افزود: 
داروی داپاگلیفلوزین، در دو دوز ۵ و ۱۰ میلی گرمی و داروی 
ترکیبی داپاگلیفلوزین و متفورمین در دو دوز ۷۵۰ و ۱۰۰۰ میلی 
گرمی هم با پوشش ۷۵ درصدی به بیماران دیابتی ارائه می شود.

وی گفت: نوار قندخون هم به تعداد معین تحت پوشش بیمه به 
بیماران داده می شــود و در ۶ ماه نخســت امسال هزار و ۱۰۰ 
میلیارد تومان هزینه برای این بیماران پرداخت شده است.معاون 
بیمه و خدمات سازمان بیمه سلامت افزود: دیابت از شایع ترین 
بیماری های کشور است که به علت اهمیت از یک سال قبل تحت 
پوشش صندوق بیماری های خاص و صعب العلاج قرار گرفت.

به گــزارش  مهر، رضایی گفت: بیماری دیابت عوارض جانبی 
زیادی دارد و حمایت بیمه برای این بیماران ارزشــمند است به 
گونه ای که در بیمه سلامت ۷۶۰ هزار بیمار دیابتی در این مدت 
شناسایی شده اند و ۳2 کد ژنریک برای آنها تعریف شده که از 
این تعداد 2۵ کد دارویی تحت پوشش کامل صندوق بیماری های 

خاص و صعب العلاج ارائه می شود.

باورهای اشتباه درباره دیابت 
گروه ســلامت // فوق تخصص غدد 
به  اشاره  با  متابولیســم  و  درون ریز 
آثار مخــرب مطالــب غیرعلمی بر 
سلامت افراد به ویژه افراد کم سواد، 
توضیحاتی در خصوص ۶ باور اشتباه 

درباره دیابت ارائه داد. 
  مجید ولی زاده، به مناسبت هفته دیابت 
ملی با اشــاره به اینکه افراد با سطوح 
مختلف دانش علمی در فضای وب تولید 
محتوا می کنند و عمدتاً افراد با سواد کم، 
زمان کافی برای تولید مطالب غیرعلمی 
در اختیار دارنــد، در خصوص برخی 
باورهای غلط کنتــرل و درمان دیابت 

توضیحاتی ارائه داد.
۱- افراد لاغر به دیابت مبتلا نمی شوند

  بــه گفته وی، چاقــی یکی از عوامل 
خطرساز ابتلاء به دیابت است، زمینه های 
ارثی، پرفشاری خون، اختلالات چربی 
خون یا کم تحرکی هم از دیگر عوامل 
خطرســاز ابتلاء به دیابت، به ویژه نوع 
2 محسوب می شود؛ بنابراین افراد لاغر 
نیز در معرض ابتلاء هستند.عضو هیئت 
علمی دانشــگاه علوم پزشــکی شهید 
بهشتی بیان کرد: حدود 2۰ تا ۳۰ درصد 
افرادی که به دیابت مبتلا می شوند، چاق 

نیستند.

۲- تنها خوردن زیاد مواد قندی منجر به 
دیابت می شود

  فوق تخصص غدد با اشاره به اینکه در 
واقع قندهای ســاده یا چربی ها از جمله 
مواد غذایی ناسالم هستند، گفت: بهتر است 
در هرم غذایی این مواد کمتر استفاده شوند 
و بیشتر فیبرها و کربوهیدرات های پیچیده 
مصرف شوند.به گفته وی، قندهای ساده و 
چربی ها می تواند به عنوان عامل خطرساز 
برای افزایــش وزن و در پی آن ابتلاء به 

دیابت تلقی شود.
۳- بعد از تزریق انســولين نيازی به 

رعایت رژیم غذایی نيست

ولی زاده اظهار کرد: کنترل دیابت چهار 
رکن اساسی دارد. آموزش، فعالیت بدنی، 
رژیم غذایی سالم و داروها باید در کنار 
هم مورد توجه قرار گیرد. حتی اگر فرد 
چندین نوع داروی خوراکی یا انسولین 
مصرف کند، ارکان دیگر باید پابرجا باقی 
بماند.وی ادامه داد: در صورتی که مصرف 
انسولین فرد را به اشتباه از رعایت رژیم 
غذایی دور کند، افزایش نوسانات قندخون 
و اضافــه وزن را در پی دارد. ثابت نگه 
داشتن وزن به ویژه در دیابت نوع 2 بسیار 
اهمیــت دارد و اگر رژیم غذایی رعایت 
نشود، فرد در معرض خطر قرار می گیرد.

۴- افراد دیابتی نمی توانند ورزش کنند
  ولــی زاده تصریح کرد: افــراد مبتلا به 
دیابت، هم نوع یک و هم نوع 2 می توانند 
در ســطوح قهرمانی به ورزش مشغول 
باشند. البته همانطور که گفته شد آموزش 
یکی از مهمترین ارکان کنترل دیابت است، 
به این معنا که فرد باید بداند قبل، حین و 
بعد از ورزش چه اقداماتی را باید انجام 

دهد.
۵- افراد مبتلا به دیابت نمی توانند قند 

مصرف کنند
  عضو هیئت علمی دانشگاه با بیان اینکه 
در رژیــم غذایی افراد دیابتی محدودیت 
وجــود دارد ولی ممنوعیــت، نه، گفت: 
هیچ ماده غذایی وجود ندارد که برای فرد 
مبتلا به دیابت به طور کل ممنوع باشد.

وی افزود: 2۰ درصد مقدار کربوهیدرات 
روزانه فرد می تواند با قند ساده جایگزین 
شود، البته مقدار کلی مصرف کربوهیدرات 
متناسب با ســن، جنس، وزن و فعالیت 

بدنی باید مشخص شود.
۶- ماليدن سير به دست دیابتی موجب 

کاهش قند خون می شود
  ولی زاده بیان کرد: این باور نیز مشــابه 
تجویز روغن بنفشــه برای درمان کرونا 

است.

   گروه سلامت // نمایندگان مجلس شورای اسلامی، 
وزارت بهداشت را مکلف کردند تا تمهیدات لازم برای 
پوشــش بیمه پایه روش های جایگزین نوین در حوزه 
ناباروری از جمله رحم اجاره ای و فریز تخمک را برای 

زوج ها و دخترهای مجرد بالای ۳0 سال فراهم کند. 
   نمایندگان مجلس شورای اسلامی در جلسه علنی و در 
جریان ادامه بررسی گزارش کمیسیون تلفیق لایحه برنامه 
هفتم توسعه، بند ب ماده ۸۱ لایحه برنامه را به تصویب 

 رساندند.بر اســاس این مصوبه، وزارت بهداشت، درمان 
 و آموزش پزشــکی مکلف اســت در راســتای تحقق 
سیاست های کلی برنامه هفتم توســعه و اجرای قانون 
حمایت از خانواده و جوانی جمعیت با همکاری دبیرخانه 
ستاد ملی جمعیت، جهاد دانشگاهی، معاونت امور زنان 
و خانــواده و مراکز مدیریت حــوزه های علمیه، برنامه 
ساماندهی روش های جایگزین نوین در حوزه ناباروری 
از جمله رحم اجاره ای، فریز تخمک، سامان دهی مراکز 

ارائه دهنده این خدمات با درنظر گرفتن جنبه های حقوقی، 
فقهی، قضایی و اجتماعی در سقف بودجه سنواتی )منابع 
قانون حمایــت از خانواده و جوانی جمعیت(و تمهیدات 
قانونی جهت پوشش بیمه پایه ظرف مدت شش ماه پس 
از لازم الاجراء شــدن این قانــون را به عمل آورده و به 
تصویب هیأت وزیران برساند.به گزارش ایسنا، تبصره- 
امکان فریز تخمک و بهره مندی از بیمه پایه مربوط به آن، 

شامل دختران مجرد بالای سی سال نیز می شود.

تکلیف مجلس به وزارت بهداشت برای پوشش بیمه پایه روش های نوین درمان ناباروری

گروه ســلامت // معاون بهداشت وزارت 
بهداشت، به تشــریح جزئیات و اهداف 
اجرای برنامه پویش ملی سلامت در کشور 

پرداخت. 
  حسین فرشیدی گفت: در مرحله نخست 
اجــرای »پویش ملی ســلامت« به دنبال 
کنترل فشارخون و دیابت در جامعه هستیم. 
با پیوســتن مردم به این پویش و همکاری 
با همکاران ما از خانه های بهداشت گرفته 
تا مراکز بهداشــتی و درمانی شــهری و 
روســتایی در سطح کشــور، بیماری های 
غیرواگیر را غربالگری خواهیم کرد.وی با 
اشــاره به اجرای »پویش ملی سلامت« از 
2۰ آبان تا ۱۵ دی ماه ۱۴۰2 در سراســر 
 کشور، اظهار کرد: در این پویش بنا داریم با 
وارد کردن کدهای ملی جدید در سامانه به 
سمت تکمیل »پرونده الکترونیک سلامت« 
پیش برویم.معاون بهداشت وزارت بهداشت 
بــا تاکید بر اینکه اســاس و پایــه برنامه 
»سلامت خانواده« را بر کنترل بیماری های 
غیر واگیر قــرار داده ایم، گفــت: در فاز 
نخست »پویش ملی ســلامت« دو عامل 
خطر بیماری ها، یعنی فشارخون و دیابت 

را غربالگری خواهیم کرد و اطلاع رسانی 
در این امر بسیار مؤثر است.فرشیدی توضیح 
داد: با یک بار سنجش اندازه فشارخون و 
قندخون به دنبال شناسایی افراد مشکوک 
هســتیم تا این افراد را پس از شناسایی به 
شــکل مؤثر تحت درمان قــرار دهیم و با 
پیگیری مداوم و فعــال از طریق مراقبان 
سلامت که در برنامه سلامت خانواده و نظام 
ارجاع مشغول به کار هستند، بیماری افراد را 
رصد و پیگیری کرده و تحت درمان دارویی 
قرار می دهیم.وی از آمادگی کادر سلامت 
اعم از بهورزان در خانه های بهداشت سراسر 
کشور برای اجرای هر چه بهتر »پویش ملی 
سلامت« در شهرهای زیر 2۰ هزار نفر خبر 

داد و گفت: ۷۰ درصد جمعیت کشور یعنی 
افراد بالای ۱۸ سال کشور که جمعیتی بالغ 
بر ۴۵ میلیون نفر را شــامل می شــود، در 
این پویش تحت پوشــش قرار می گیرند.

فرشیدی با بیان اینکه در برنامه های بعدی 
به عوامل خطر دیگری که سلامت مردم را 
تهدید می کند خواهیم پرداخت، گفت: درصد 
بالایی از مرگ و میرها در کشــور مربوط 
 به بیماری های غیر واگیردار اســت که این 
نوع بیماری ها مســتقیم به دو عامل تغذیه 
و فعالیــت بدنی ارتباط دارد و به دنبال این 
هستیم که بتوانیم این دو شاخص را نیز ارتقا 
دهیم.معاون بهداشت وزارت بهداشت با تاکید 
بر اینکه اصلی تریــن عوامل بیماری های 
غیرواگیر فشــارخون، دیابت و برخی از 
ســرطان ها هســتند، گفت: این بیماری ها 
را می توان با آگاهی، تشــخیص، درمان و 
پیگیری فعال که برنامه سلامت خانواده آن 
را دنبال می کند، به طور کامل کنترل کرد.به 
گزارش مهر، فرشیدی یادآور شد: همانگونه 
که توانستیم زمانی بر بیماری های واگیردار 
مثل سرخک و آبله پیروز شویم امروز نیز 
می توانیم بر بیماری های غیر واگیر فائق آییم.

معاون وزیر بهداشت عنوان کرد

شناسایی افراد مشکوک به فشارخون و دیابت آینده ای بسازیم که دیابت تهدید نباشد 
همراه هم آینده ای را خواهیم ســاخت 
که در آن دیابت برای هیچکس تهدید و 
نگرانی نبوده، بلکه فرصتی جهت حرکت 

در مسیر سلامت و رشد انسان باشد.  
  دیابت یا بیماری قندخون نوعی بیماری 
است که مشــخصه اصلی آن بالا رفتن 
بیش از حد قند خون می باشد. در دیابت 
 انســولین در بدن به مقدار کافی ساخته 
نمی شود یا ممکن است انسولین نتواند کار 
خود را به خوبی انجام دهد، در نتیجه قند 
خون از میزان طبیعی آن بالاتر می رود.
 اگرچه دیابت بیماری کشــنده محسوب 
نمی شــود، اما در صورت درمان ناکافی، 
عواقب جبران ناپذیری داشته و باعث بروز 
 بیماری های خطرناک از جمله سکته قلبی 
عروقی، نارســایی کلیه و نابینایی گردد. 
تغذیــه افــراد دیابتی و برنامــه غذایی 
دیابتی موضوعی اســت که در این مقاله 
به آن می پردازیم. غذای مناسب به تنظیم 
قندخون در طــول روز کمک می کند، و 
فرد را از ابتلا به عوارض خطرناک حفظ 
می کند. بهترین رژیــم غذایی برای یک 
فرد دیابتی رژیمی اســت کــه متعادل و 
متنوع باشد، یعنی فرد از همه گروه های 
غذایی به حد نیاز در برنامه غذایی استفاده 
نماید. یک بیمــار دیابتی نباید هیچ یک 
از گروه هــای غذایی را از برنامه غذایی 
خود حذف نماید. این امر به ویژه در مورد 

کربوهیدرات ها حائز اهمیت می باشد. 
* برنامه غذایی دیابتی  باید شــامل چه 

موادی باشد؟
۱.پروتئين ها

  خــوردن غذاهــای پروتئینــی مثل 
گوشــت، مرغ، تخم مرغ، ماهی، ماست 
یونانی کم چرب، آجیل ها و پروتئین های 
گیاهی به تنظیم قند خون کمک می کنند. 
پروتئین ها به دلیل خاصیتی که در القای 
سیری به مغز دارند سبب کاهش مصرف 
کربوهیدرات ها و متعاقباً جذب قند کمتر 

در بدن می شوند.
۲.کربوهيدرات های سالم

  کربوهیدرات هــا هنگام جذب در روده 
تبدیــل به گلوکــز یا همــان قند خون 
 می شــوند. مصرف کربوهیــدرات برای 
 بــدن لازم اســت و نمی تــوان آن را از 
برنامــه غذایی حذف کــرد در عوض 
می توان انواع ســالم آن را انتخاب کرد 

که منجر به بالا رفتن قند خون نشــوند. 
غذایی  سالم  کربوهیدرات های  مهم ترین 

به صورت زیر است:
میوه ها

سبزیجات
غلات سبوس دار

حبوبات مثل لوبیا و عدس
مواد لبنی کم چرب مثل شــیر و ماست 

کم چرب و پنیر کم نمک
از مصــرف کربوهیدرات های مضر مثل 
قند و شکر، شــیرینی ها، نوشیدنی های 
فرآوری شده  شیرین شده و خوراکی های 

پرهیز کنید.
۳. فيبر

  فیبرها بخشی مواد غذایی هستند که بدن 
قادر به هضم آن ها نیست. اگرچه فیبرها 
قابل هضم نیستند و از بدن دفع می شوند 
اما نقش عمده ای در تنظیم متابولیســم، 
کاهــش اشــتها و جذب کالــری کمتر 
 دارند ازاین رو تأثیــر مفیدی در کاهش 
قند خون دارنــد. به دلیل حجیم بودن و 
تجزیه شدن تدریجی فیبرها سبب القای 
ســیری بلندمدت و کاهــش تمایل به 
پرخوری و مصرف کربوهیدرات می شوند. 

مواد غذایی سرشار از فیبر عبارت اند از:
سبزیجات

میوه ها
آجیل ها
حبوبات

غلات سبوس دار
چربی های خوب

 مواد غذایی حاوی چربی های غیراشباع 
برای کاهش کلسترول خون مفید هستند. 
مصرف متعادل آن ها در بهبود متابولیسم 
مؤثر اســت اما باید از زیاده روی پرهیز 
نمــود چراکــه چربی ها حتــی از نوع 

هستند.  پرکالری  بســیار  نیز  غیراشباع 
نمونه هایی از این مواد غذایی شامل موارد 

زیر است:
مغزها مثل بادام، گردو و پسته

* روغن کانولا و روغن زیتون
غذاهایی که در برنامه غذایی دیابتی باید 

از آن ها پرهیز شود:
 دیابت خطر بیماری های قلبی را افزایش 
داده و رسوب کلســترول و چربی را در 
خون تسریع می کند. بنابراین لازم است 
که از مصرف مواد غذایی مضر برای قلب 
اکیداً خــودداری کنید. مواد غذایی مضر 

شامل موارد زیر است:
* چربی های اشباع و کلسترول

  از خــوردن کره هــای حیوانی، روغن 
حیوانی و پروتئین های پرچرب حیوانی 
خودداری کنید. از خوردن کیک و کلوچه 
صنعتی و شــیرینی و شکلات نیز پرهیز 
نمائید. چربی های اشــباع عامل اصلی 
ســخت شــدن جداره عروق و ابتلا به 
بیماری های قلبی هستند. محصولات لبنی 
پرچرب و پروتئین های پرچرب حیوانی 
و جگر حاوی مقادیر بالایی کلســترول 
هستند. در رژیم غذایی دیابتی هدف این 
اســت که بیش از 2۰۰ میلی گرم در روز 

کلسترول مصرف نشود.
* سدیم

  در رژیــم دیابتی روزانــه باید کمتر از 
2۳۰۰ میلی گرم نمک مصرف شود. اگر 
فرد مبتلا به پرفشــاری خون باشد این 

مقدار باید کمتر هم باشد.
* نکات مهم در کنترل قندخون:

در گام نخســت باید وعده های غذایی 
سنگین را کم کنید. تغذیه روزانه خود را 
به شش وعده غذایی سالم تبدیل کنید.هر 
روز ســر ساعت مشخص غذای خود را 

میل نمایید.
در هــر وعــده غذایی به مقــدار کافی 
صورت  نمایید.در  مصرف  ســبزیجات 
اضافــه وزن یــا چاقــی تحــت نظر 
از رژیــم کاهش   کارشــناس تغذیــه 
وزن پیروی نماییــد. در پایان از مزایای 

فعالیت بدنی روزانه غافل نشوید.
  مینا پوررضائیان

کارشناس ارشد تغذیه 
بیمارستان خلیج فارس بندرعباس

یادداشت

معاون سازمان بیمه سلامت اعلام کرد

جزئیات بسته بیمه سلامت برای بیماران دیابتی

اطلاعیه
بدینوسیله اعلام می گردد مکان دفتر زیارتی صدرای هرمزگان به نشانی ذیل تغییر یافته است 
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ورودی شهر بندرعباس و الِمانی که زیبنده نیست!   

نماد و نشانه ها همیشه جزئی از معرف یک فرهنگ هستند. نمادها در همه ارکان تاثیر به سزایی 
 داشــته و دارد . نمادها در معماری و شهرسازی هم جزلاینفک این هنر خصوصاً در شهرسازی 
می باشــد .نماد و نشانه در معماری و شهرسازی هر منطقه و یا شهر برگرفته از فرهنگ غنی آن 
 منطقه بوده و نشان دهنده فرهنگ و انتقال آن به نسل بعدی همچنین مسافران و گردشگران هر شهر 
می باشد.نصب تندیس ها مجسمه ها بازسازی نمادهای قدیم وآثار تاریخی در شهرها کمک زیادی 
به حفظ فرهنگ سنتی در شهرها می کند.یکی از المان های مهم در شهرها نصب مجسمه ، تندیس 
یا نمادهایی در ا بتدای شــهر است. ساخت المانها و نمادهای شهری خصوصا در ورودی شهرها 
 قدمتی طولانی دارد که به شکلهای متفاوت به کار گرفته می شدند.بناهای شاخص و با شکوه در 
مکان های مختلف شهرها مانند مساجد ، معابد، مناره ها و دروازه های شهر از نمونه های نمادها 
هستند.بسیاری از این المانها در ابتدا به عنوان کارکرد دیگری یا خلق یک اثر هنری طراحی و اجرا 
 شــده اند اما با گذشت زمان به عنوان نما د شهری به حیات خود ادامه دادند.چه بسا بسیاری از 
المان ها هم نشــانه هایی از آداب و رسوم یا شاخص مشــخصه ای از آن شهر مانند صیادی و 
ماهیگیری در هرمزگان نصب می شوند.اما در شهر بندرعباس به عنوان قطب اقتصادی کشور که 
دارای قدمت تاریخی و فرهنگی طولانی می باشد ؛ همچنین به دلیل شرایط آب و هوایی و اقتصادی 
شهر بندرعباس از همه مهم تر مرز آبی کشــور  در تمام طول سال روزانه افراد زیادی وارد و یا 
خارج می شوند.از گردشگران تا مسافران برای خرید اجناس تا مسئولین کشوری و ... در زمینه 
صنایع و معادن از طریق زمینی و هوایی به شهر بندرعباس می آیند.اما آن مسئله ای که مهم است 
بندرعباس شــاهراه تجاری و قطب اقتصادی کشور ورودی آن دارای هیچ المان و نمادی نیست. 
 شــهری که قدمت فرهنگی  و نمادهای فرهنگی زیادی دارد و به راحتی و حتی با کمترین هزینه

 می توانیم بهترین المان ها برای ورودی شهر داشته باشیم . المان هایی که کارکردهای مختلفی داشته 
باشند و از همه مهم تر نشانه ای از فرهنگ شهر باشد و در ذهن ها به یادگار بماند.سال ها است 
ورودی شهر را با المانی از بادگیر روی پل هوایی ساخته شده است . استفاده از مصالح بی کیفیت و 
بد ،نگهداری نامناسب و طراحی بسیار بد آن موجب شد که از این سازه به عنوان پل استفاده نشود 
و مکانی شد برای معتادان و زیبایی به شهر افزوده نشد، بلکه منظره ای بسیار نامطلوب ایجاد کرده 
است. در صورتی که مهندسین و معماران زیادی در شهر بندرعباس در این زمینه فعالیت می کنند که 
می توانند بهترین طراحی را داشته باشند . امید است با روالی که شهرداری بندرعباس برای زیبایی 

و فضای مبلمان شهری ایجاد کرده است هر چه سریع تر برا ی این مسئله هم چاره ای بیندیشد.

یادداشت

مصاحبه اختصاصی // شغل پرســتاری شامل مجموعه ای از 
فعالیت های مربوط به مراقبت و درمان بیماران در بیمارستان ها، 
مراکز بهداشتی، خانه های سالمندان، کلینیک ها و مراکز درمانی 

دیگر است.
   پرســتاران مسئولیت پایش و نظارت بر وضعیت بیماران، انجام 
عملیات پزشــکی مانند تزریق دارو و تنفس مصنوعی، تعیین و 
اجرای برنامه های درمانی، ارائه آموزش به بیماران و خانواده هایشان 
و همچنین ارتباط با سایر متخصصان بهداشتی را دارند. این شغل 
برای افرادی مناسب است که به دنبال یک حرفه پویا و پرمزیت در 
حوزه بهداشت و درمان هستند و علاقه مند به مراقبت از بیماران و 
بهبود وضعیت آن ها هستند. همچنین، پرستاران باید دارای شخصیتی 
پایدار، خلاق، کنترل شده  و مسئولیت پذیر باشند. این شغل برای 
افرادی که تحمل فشارهای روزمره و شرایط پراسترس را ندارند، از 
دیدن صحنه های خونریزی و دردناک منزجر می شوند، یا برایشان 
دشوار اســت که با بیماران و خانواده هایشان ارتباط برقرار کنند 
مناسب نیست. در ادامه مصاحبه با پرستاران استان، در این شماره، 
گفتگویی با یکی از پرستاران بیمارستان شریعتی بندرعباس انجام 

داده ایم که از شما دعوت می کنیم با ما همراه باشید.
دریا: خود را معرفی کنيد. 

مریم امیری نژاد هســتم. ۴۳ سال سن دارم و در شهرستان میناب 
متولد شده ام و دارای مدرک کارشناسی ارشد پرستاری هستم. 

دریا: چند ســال است پرستار هستيد و در چه مراکزی مشغول 
به کار بوده اید؟ 

  هجده سال اســت که در حرفه پرستاری مشغول بکار هستم و 
در مراکز مختلفی از جمله بیمارستان حضرت ابوالفضل)ع( میناب، 
بیمارستان امام رضا )ع(، دی کلینیک رازی میناب، سازمان بهزیستی 
به عنوان پرســتار تیم ضایعه نخاعی، بیمارستان شهید محمدی و 

اکنون در بیمارستان شریعتی ارائه خدمت می کنم.
دریا: چرا شغل پرستاری را انتخاب کرده اید؟

  با توجه به علاقه ای که به کارهای درمانی داشــتم دوست داشتم 
در بیمارستان کار کنم و به هم نوعان خود کمک کنم. به همین دلیل 

به عنوان یکی از زیرشاخه های علوم پزشکی، حرفه پرستاری را 
انتخاب کردم.

دریا: ارزیابی شما از ميزان درآمد یک پرستار نسبت به سختی 
شغل او چيست؟

 نسبت به حجم و سختی کار یک پرستار، پرداختی ها رضایت بخش 
و منصفانه نیســت و در این زمینه باید توجه بیشتری به این قشر 

جامعه شود.
دریا: سختی کار شما در چيست؟

  کار با انســانی که درگیر یک درد و آلام جسمی و روحی است، 
جهت التیام بخشیدن و کاســتن از این آلام، کاری بس سنگین و 
پرمسئولیت به شــمار می آید به ویژه اگر خود را موظف به ارائه 

بهترین خدمات درمانی به بیماران بدانیم.
دریا: آیا شــما اهل ورزش کردن هســتيد و چه ورزشی انجام 

می دهيد؟
  کلا ورزش کردن را دوســت دارم و به ورزش شنا علاقه زیادی 
دارم اما به دلیل کمبود وقت و درگیری کار، زمانی را نمی توانم  به 

ورزش کردن اختصاص بدهم. 
دریا: برای اینکه یک فرد پرســتار خوبی باشد چه چيزهایی را 

درباره این شغل باید بداند؟
  یک پرستار باید اطلاعات شــغلی خود را به روز کند تا بتواند 
خدمات مناسبی به بیمار خود ارائه کند. همچنین صبور بودن، داشتن 
گذشت و ایثار، دقت بالا در کار و اخلاق نیک در این حرفه بسیار 

مهم است. 
دریا: معمولاً در زمان شيفت کاری از چند بيمار باید پرستاری 

کنيد؟
  در حال حاضر به عنوان ســوپروایزر بالینی نظارت کلی بر همه 

بیماران بستری در بیمارستان را انجام می دهم. 
دریا: چه چيزی باعث می شود انگيزه کاری شما بالا برود و چه 

چيزی این انگيزه را از بين می برد؟
  بازگرداندن ســلامتی و لبخند رضایتمندی بیماران پس از بهبود 
وضعیت جسمانی باعث بالا رفتن انگیزه کاری می شود. وقتی یک 
پرستار می بیند که زحماتی که برای یک بیمار کشیده به ثمر می نشیند 
و حال او خوب می شود، انرژی و انگیزه کاری بیشتری پیدا می کند.
دریا: شــغل مورد علاقه شما چه بود و آیا از شغل کنونی خود 

راضی هستيد؟
  دوست داشتم پزشک شوم و از خودم انتظار بیشتری داشتم که به 
عنوان پزشک خدمتگزار مردم باشم اما باز از اینکه می توانم از طریق 

پرستاری، خدمتی به مردم انجام دهم خوشحالم.
دریا: نقش یک پرستار در بهبود وضعيت بيمار چيست؟

  نقش پرستار در بهبود بیماران نقش بسزایی است چرا که پرستار 
مــدت زمان زیادی را در کنار بیمار اســت و می تواند هم از نظر 
جســمی و هم از نظر روحی به بیمار کمک کند تا درد و رنج او 

تسکین پیدا کند. 
دریا: چه خاطره جالبی از شغل خود دارید؟

  بهترین و زیباترین خاطره ای که دوســت دارم مدام تکرار شود 
زمانی بود که در بخش کودکان مشغول بکار بودم، لبخند و چهره 
معصوم و نگاه های مهربانانه کودکان در هنگام ترخیص که بهترین و 

ارزشمندترین هدیه بود و دوست دارم همیشه تکرار شود.
دریا: اگر قرار باشــد خبر ناگــواری را به خانواده بيمار بدهيد 

چگونه این کار را انجام می دهيد؟
  در ابتدا سعی می کنم خونسردی خود را حفظ کنم و با حفظ جوانب 
کار، با همراهی که احساس می کنم آستانه تحمل بیشتری داشته باشد 

موضوع را مطرح می کنم.
دریا: سخن پایانی خود را بيان بفرمایيد. 

  سخن پایانی من این است که حرفه پرستاری زیبایی کاری بسیار 
زیادی دارد و سختی آن صدچندان است.

یک پرستار در گفتگو با دریا: 

پرستار هم از نظر جسمی
 و هم روحی به بیمار کمک می کند

گزارش اختصاصی // حجت الاسلام والمسلمین محمد عبادی زاده 
نماینده ولی فقیه در هرمزگان و امام جمعه بندرعباس به مناسبت 
هفته کتاب و کتاب خوانی از بخش های مختلف کتابخانه طالقانی 
واقع در اداره کل کتابخانه های عمومی هرمزگان بازدید کرد و در 

نشست صمیمی با کارکنان این مجموعه حضور یافت.
  حجت الاســلام والمسلمین محمد عبادی زاده در حاشیه بازدید 
از کتابخانه  طالقانی بندرعباس، اظهار کرد: استقبال مردم از کتاب و 
کتابخوانی در وضعیت خوبی قرار دارد و ما در این زمینه باید بیشتر 
تلاش کنیم تا این فرهنگ در بین آحاد جامعه بیش از پیش گسترش 
یابد.وی در ادامه با تشکر و قدردانی از مشارکت خیرین در غرب 
استان در حوزه کتاب وکتابخوانی، افزود: حضور خیرین در این زمینه 

در مقایسه با سایر بخش ها بسیار خوب و مناسب است.
  وقف کتاب باید مورد توجه قرار گيرد 

  نماینده ولی فقیه در هرمزگان با بیان اینکه وقف کتاب باید به عنوان 
یک پدیده جدید مورد توجه قرار گیرد، خاطر نشــان کرد: این کار 
می توانند در رونق بخشیدن به این حوزه موثر باشد.حجت الاسلام 
والمسلمین عبادی، بیان کرد: یکی از موارد و راهکارهای که مردم 
می توانند برای گسترش و مشــارکت در حوزه کتاب و کتابخوانی 
ورود کنند وصیت کردن در قسمتی از ثلث مال خود برای اختصاص 
در این کار است.وی اضافه کرد: به زبان ساده تر مردم می توانند در 
وصیت نامه خود وصیت کنند تا بخشــی از ثلث مالشان در حوزه 
کتاب و کتابخوانی هزینه شود تا شاهد رونق هر چه بیشتر این بخش 
فرهنگی باشیم.امام جمعه بندرعباس با گلایه از صنایع مستقر در 
هرمزگان، عنوان کرد: متأســفانه در حوزه مسئولیت های اجتماعی 
صنایع در بخش فرهنگ به ویژه کتاب و کتابخوانی وضعیت خوبی 
نداریم و کمتر به این قسمت مهم پرداخته شده است و جا دارد صنایع 
جهت گســترش این موضوع ورود کنند.حجت الاسلام والمسلمین 
عبادی ادامه داد: با استفاده از مشارکت صنایع و بنگاه های اقتصادی 
از محل مســئولیت های اجتماعی می توان خلأهایی که در استان 
به لحاظ کمبود ســرانه فیزیکی کتابخانه ها داریم را برطرف کنیم و 
امیدواریم در سال جدید با پیگیری های که از سوی بنده و استاندار 

صورت می گیرد به این سمت و سو حرکت کنیم.

   لزوم گسترش کتابخانه های عمومی، تخصصی و سيار 
وی با بیان اینکه احداث و گسترش کتابخانه های عمومی، تخصصی 
و ســیار در هرمزگان امری ضروری است گفت: باید این کار در 
مدارس، دانشگاه ها، مساجد و فضاهای عمومی به شکل کوچک تر 
دنبال شود تا موجب ترویج هر بیشتر فرهنگ  کتاب و کتابخوانی 
شود.رئیس شورای فرهنگی عمومی هرمزگان، عنوان کرد: ورود به 
عرصه اینترنت یک فرصت مناسبی برای دسترسی بیشتر به کتاب 
است؛ اما این کار ما را بی نیاز از کتاب و کتابخانه نمی کند و باید در 

این مسیر تلاش بیشتری صورت گیرد.حجت الاسلام والمسلمین 
عبادی، تصریح کرد: باید رویکرد و  فرهنگ کتاب و کتابخوانی در 
میان خانواده ها به ویژه کودکان و نوجوانان را از روزهای آغازین 
تقویت کنیم تا بندرعباس را روزی به عنوان شهر دوستدار کتاب و 
کتابخوانی معرفی کنیم.وی در پایان از زحمات کتابداران و کارکنان 
اداره کل کتابخانه های عمومی هرمزگان تشــکر کرد و این قشر را 
سربازان گمنام حوزه فرهنگی در بخش کتاب و کتابخوانی دانست.

فرشــاد محمدی مدیرکل کتابخانه های عمومی هرمزگان نیز در 
حاشیه این بازدید با قدردانی از حمایت های بی دریغ نماینده ولی 
فقیه در هرمزگان، گفت: با کمبود شدید فضای فیزیکی کتابخانه ها 
در اســتان مواجه هستیم که متأســفانه تعداد کتابخانه ها با سرانه 
جمعیتی تناسبی ندارد و این مشکل یکی از چالش های اصلی این 

اداره کل است.
  کمبود ۴۰ کتابخانه در هرمزگان 

  وی در ادامه افزود: در اســتان حداقل به ۴۰ کتابخانه  دیگر نیاز 
داریم زیرا ســرانه فضای فیزیکی استاندارد به ازای هر نفر هشت 
متر است؛ اما در هرمزگان با اینکه کتابخانه مرکزی بندرعباس هم 
افتتاح شــود تازه به دو متر می رسد؛ یعنی ۶ متر از استانداردهای 
جهانی پایین تر هستیم.رئیس دبیرخانه انجمن کتابخانه های عمومی 
هرمزگان، خاطر نشان کرد: در حال حاضر ۸۱ کتابخانه عمومی در 
استان مشغول خدمات دهی هستند که از این تعداد ۷۱ نهادی، ۱۰ 
مورد مشارکتی می باشد و اگر مشکل سرانه فیزیکی کتابخانه ها در 
استان حل شود، می توانیم خدمات مطلوبی را به جامعه هدف ارائه 
دهیم.محمدی با بیان اینکه اگر در احداث ساختمان کتابخانه ها به 
ما کمک شود، ابراز داشت: این اداره کل در بخش تجهیزات، نیرو و 
کتاب برای کتابخانه ها جدید تاسیس از طریق اعتبارات ملی و نیم 
درصد سهم کتابخانه ها از شهرداری ها تامین خواهد کرد.وی کمبود 
نیروی انسانی و حقوق پایین کتابداران را مشکل دیگر این اداره کل 
عنوان کرد و بیان داشت: در این زمینه نیازمند حمایت و توجه ملی 

و استانی هستیم.
  راه اندازی اولين کتابخانه سيار استان تا ماه  آینده 

  مدیرکل کتابخانه های عمومی هرمزگان  از راه اندازی اولین کتابخانه 
سیار در استان تا پایان ماه آینده خبر داد و گفت: وسیله نقلیه برای 

انجام این کار تامین شده و فقط کارهای فنی آن باقی مانده است.
محمدی یکی از رویکردهای جدید نهاد کتابخانه ها را حمایت از 
کسب و کارهای کوچک دانست و عنوان کرد: کتابخانه ها پایگاه های 
فرهنگی و اجتماعی است و هیچ کتابخانه ای بدون بخش ویژه کودک 
نداریم.وی افزود: استقبال مردم و خانواده ها از کتاب و کتابخوانی 
بسیار مطلوب است و این را می طلبد که در حوزه زیرساخت سرانه 
فیزیکی کتابخانه ها در استان باید کارهای ارزشمندی صورت گیرد 
تا به نیازهای خانوادها و دوســتداران اهل کتاب پاســخ دهیم که 
اگر این امر محقق شــود می توانیم خدمــات مطلوبی را به جامعه 
هــدف ارائه دهیم.رئیس دبیرخانه انجمــن کتابخانه های عمومی 
هرمزگان، بیان کرد: متأســفانه تاکنون از مسئولیت های اجتماعی 
صنایع و بنگاه های اقتصادی مســتقر در استان سهمی عاید حوزه 
کتاب وکتابخوانی نشــده اســت و جا دارد این صنایع در ایجاد و 
توسعه فضاهای فرهنگی که باعث رشد و تعالی شخصیت افراد و 
تضمین کننده سلامت روانی اجتماعی جامعه می شود ورود جدی 
داشته باشند.گفتنی است، رئیس شورای فرهنگ عمومی هرمزگان 
در پایان از کتابخانه مرکزی بندرعباس که در حال ساخت می باشد 

هم بازدید به عمل آورد.

                   سعیده دبیری نژاد/ دریا
Dabiri_      @yahoo.com91

امین زارعی/دریا
amin.zch         @gmail.com2011

بازگرداندن سلامتی و لبخند رضایتمندی 
بیماران پس از بهبود وضعیت جســمانی 
باعــث بالا رفتــن انگیزه کاری می شــود. 
وقتی یک پرستار می بیند که زحماتی که 
برای یک بیمار کشیده به ثمر می نشیند 
و حال او خوب می شــود، انرژی و انگیزه 

کاری بیشتری پیدا می  کند

,,

نماینده ولی فقیه در هرمزگان در بازدید از کتابخانه طالقانی بندرعباس خواستار شد   

 ورود صنایع به توسعه سرانه 
فیزیکی کتابخانه های هرمزگان

                 یعقوب رستمی/دریا
yaghob.rostami      @gmail.com22

بهروز عباس دشتی


